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Забраните на Гешев падат в съда
Президентският съветник Илия Милушев си върна достъпа

до секретна информация. Николай Малинов може да пътува сво-
бодно, защото прокуратурата така и не внесе обвинение.

вучен шамар и последващо ог-
лушително мълчание от страна на
българските институции. Поне към
момента - следобедно време на
вчерашния ден. Корупция, подку-
пи, конфликт на интереси, безна-
казаност, полицейско и прокурор-
ско насилие, цензура, купени ме-
дии, обслужващи властта - всичко
това присъства в новия доклад за
правата на човека от Държавния
департамент на САЩ (стр. 2). До
болка познати истини за България.
Споменати са дори поименно Де-
лян Пеевски и Иван Гешев, като е
отразено, че бизнесменът и вече
бивш депутат редовно използва
своя контрол над медиите, за да
осигурява позитивно отразяване
на определени политици и на глав-
ния прокурор.

Стъписването на отиващата си
власт е огромно. Няма ги дори
младоците Митов и Георг, които
светкавично бяха изтикани на
амбразурата преди няколко седми-
ци да обясняват с комсомолски
плам как критиката на ония двама
сенатори била “лична позиция” и
не отразявала официалното мне-
ние на Вашингтон.

Сега плесницата се оказва още
по-звънка. И дори да приемем
като чиста случайност факта, че
идва 4 дни преди изборите у нас,
едва ли случаен е бил шпионският
скандал, който избухна преди око-
ло седмица.
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Валентин ГЕОРГИЕВ Спешни медици:
Гаврят се с труда ни

Спешните медици призо-
ваха министъра на здраве-
опазването незабавно да
отмени разхлабването на
противоепидемичните мер-
ки от 1 април. Заповедта е
гавра с труда на всички
медици на първа линия и
заплаха за спасяване живо-

та на нашите пациенти,
пише в обръщението им. Те
цитират данни за ръста на
заболели и усложнени па-
циенти, които трябва да ди-
агностицират, лекуват и
транспортират. “На ръба
на възможностите си сме.
Отказваме да носим отго-

Бойко Борисов слугува на малки интересчета
и е далеч от управление на кризата, смятат лекари

ворност за закъснялата и
неадекватна на нуждите на
пациентите ни спешна по-
мощ”, категорични са те.

Бившият здравен ми-
нистър д-р Таня Андреева
също отбеляза, че няма пре-
чупване хода на епидемия-
та, но Борисов отпуска мер-

ките. “Това няма общо с
епидемиология, медицина,
хуманност и разбиране на
ситуацията. Някакви малки
интересчета, далеч от управ-
ление на кризата и умен
подход”, обобщи тя.
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Съединените щати
натискат ЕС
за преговори
с РС Македония

Обвиниха
Кралев за
очертаващ се
фалит на ЦСКА

Анастас Попдимитров:
Каузата ми е
възраждане
на Северозапада

СНИМКА БГНЕС

Време е на

Балканите да

паднат маските
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България има сериозни про-
блеми с корупцията, полицей-
ското насилие, независимостта
на съдебната система, ограни-
чения на правото на свободно
изразяване, медийната цензура,
натиск срещу малцинствата и
хората с различна сексуална
ориентация. Това са основните
изводи в годишния доклад на
Държавния департамент на
САЩ за защита на човешките
права по света. В документа
като отговорни за това директ-
но са изброени МВР, ДАНС,
НСО. В него се посочва, че
има ефективен граждански кон-
трол над силите за сигурност,
но и че те са извършили “опре-

Две поредни знакови имена, в които се бе
прицелил главният прокурор Иван Гешев, спе-
челиха поредно съдебно надмощие над него -
президентският съветник по сигурността и от-
браната Илия Милушев и шефът на “Русофи-
ли” Николай Малинов.

Милушев отново има право на допуск до кла-
сифицирана информация, разкрива “Дефакто.бг”.
Според изданието тричленен състав на Върхов-
ния административен съд е отменил решението, с
което той бе лишен от секретните данни. В нача-
лото на ноември 2020 г. Софийският районен съд
обяви за незаконен ареста му от 9 юли - той бе
задържан зрелищно, след като спецпрокурори,
военни обвинители и служители на Бюрото за
защита на главния прокурор нахълтаха на “Дон-
дуков” 2. Делото пред ВАС е секретно и решени-
ето по него не е публично. Диспозитивът му оба-
че гласи: “Отменя решението на Държавната ко-
мисия за сигурността на информацията, с което е
потвърден отнетият допуск за класифицирана ин-
формация на Илия Милушев, и връща делото на
ДКСИ за ново разглеждане”, твърди “Дефакто.бг”,
позовавайки се на адвокатката на съветника Ата-

Призоваваме министъра на здравео-
пазването незабавно да отмени заповед-
та за разхлабване на противоепидемич-
ните мерки от 1 април, защото смятаме,
че тя е гавра с труда на всички медици
на първа линия и заплаха за спасяване
живота на нашите пациенти! Това пише
до управляващите Националната асоци-
ация на работещите в спешната меди-
цинска помощ след решението на власт-
та да отпусне мерките в пика на панде-
мията. От писмото става ясно, че меди-
ците са на предела на силите си.

В страната вече е отчетен най-висо-
кият брой положителни тестове от на-
чалото на пандемията - 5176, което е
25% от изследваните. От Варна съоб-
щиха, че увеличават леглата за КОВИД-
19 с 35%, а болницата в Ямбол била
пълна със самолекували се пациенти в
нелеко състояние. За пореден ден сред
починалите 155 души има човек под 30
г., за когото няма информация да е имал
придружаващи заболявания.

“Ако се слушат лекарите, те винаги
застъпват тезата мерките да бъдат по-за-
тегнати, но когато политиците взимат ре-

СНИМКА БГНЕС

Пред ВМА отново се изви дълга опашка от желаещи
да се ваксинират. “Зеленият коридор” с препарата
на “Астра Зенека” ще бъде отворен до 4 април

Спешни медици: Гаврят се с труда ни

САЩ с тежък доклад
за корупция и цензура у нас
Медиите са атакувани открито от политици и са под административен
и съдебен натиск, констатира Държавният департамент

делени нарушения”.
В края на мандата на третия

кабинет на Бойко Борисов са
отправени особено тежки кри-
тики в секцията “Корупция и
отсъствие на прозрачност в
правителството”. Има сигнали
за правителствена корупция,
свързани с взимане на подкупи,
конфликт на интереси, сложни
схеми за злоупотреба с публич-
ни средства, нарушения при об-
ществените поръчки и търговия
с влияние, пише в доклада. Част-
та за корупцията обаче е почти
3 пъти по-малка като обем от
тази, в която се описва състоя-
нието със свободата на медии-
те. Там се споменават “олигар-

сите Кирил Домусчиев и Де-
лян Пеевски”. От Държавния
департамент са категорични, че
Пеевски редовно използва своя
контрол над медиите, за да
осигурява позитивно отразява-
не за определени политици и
главния прокурор. Името на
досегашния депутат от ДПС е
споменато пет пъти.

Отбелязва се полицейското
насилие срещу протестиращи
през 2020 г., които настояваха
за оставката на премиера Бой-
ко Борисов и главния проку-
рор Иван Гешев. Споменати са
случаите с Димитър Педев и
журналиста Димитър Кена-
ров, които бяха бити от поли-

цаи и после това насилие на
практика не беше разследва-
но. В доклада се цитират увол-
нения на журналисти, отказът
да се разследва побоя над
Димитър Кенаров, нападение-
то върху Слави Ангелов, за
който все още няма осъдени.

Корпоративният и полити-
чески натиск, съчетан с нараст-
ващата и непрозрачна концент-
рация на медийната собстве-
ност и дистрибуторските мре-
жи, както и правителственото
регулиране на ресурсите, вклю-
чително средствата от ЕС, се-
риозно са увредили медийния
плурализъм, смята Вашингтон.
Посочен е доклад на Съвета на

Европа със заключения, че не-
зависимите журналисти и ме-
дии у нас редовно са обект на
тормоз - лично и онлайн. Вло-
шена е работната среда за жур-
налисти заради откритата враж-
дебност на избрани политици и
системните атаки срещу неза-
висими медии чрез админист-
ративен и правораздавателен
тормоз, както и със заплахи за
физическа разправа. От САЩ
се позовават и на доклада за
върховенството на закона на
ЕС, който отбелязва, че незави-
симите медии са били обект на
открити атаки от политици на
всички нива и административен
и съдебен натиск.

Забраните на Иван Гешев
продължават да падат в съда

Напусна ни писателят хуморист
Димитър Бежански. Роден е на 28
юли 1953 г. Заедно с Доньо Донев,
Виктор Самуилов и Манол Манов
издава в. “Тримата глупаци”, след
това сп. “Фрас”. Един от основните
автори е на клуб “НЛО” по БНТ.
Дълги години работи в БНР, програ-
ма “Христо Ботев”, редакция “Ху-
мор и сатира”, и води предаването
“И рибар съм, и ловец съм”. Един от
авторите е на “Дядовата ръкавич-
ка” и кабаре “Фата Моргана”, един
от водещите на “Заедно след полунощ”.

Автор е на книгите “Търся французойка”, “Грешница в
полумрака” и “Ум патки пасе” (в съавторство с Виктор
Самуилов и Доньо Донев). Лауреат е на “Сребърен МладЕж”,
“Златен верблюд” и “Златен Мирон”.

Димитър Бежански е уважаван и обичан автор на ДУМА.
Изразяваме искрените си съболезнования на семейството и
неговите близки.

Поклон пред паметта му!

Напусна ни писателят
Димитър Бежански

наска Каракашева. Мотивите на върховните съдии
не са известни, но се предполага, че процедурата
за отнемането на допуска не е била по правилата.
От юли м.г., след като Милушев бе освободен
срещу парична гаранция, процесуално-следстве-
ни действия с него не са извършвани. Делото се
води от столичната военноокръжна прокуратура.

Две съдебни инстанции вече обявиха за неза-
конен и ареста на президентския секретар Пла-
мен Узунов. Мотивите за него и Милушев са сход-
ни - задържани са без конкретни данни за извърше-
ни престъпления. Друг заподозрян, срещу когото
Гешев сипеше публично тежки обвинения, този
път за шпионаж в полза на Русия, Николай Мали-
нов вече свободно може да пътува извън страна-
та. Причината е, че законовият 18-месечен срок,
в който прокуратурата трябва да внесе обвините-
лен акт в съда, е изтекъл, което автоматично сваля
мярката му за неотклонение. От 10 март Малинов
е без наложена парична гаранция и без забрана да
напуска България, обясни пред “Сега” адвокатът
му Димитър Вълчев. Малинов дори се намира в
Москва за среща със зам.-председателя на Гене-
ралния съвет на “Единна Русия” Андрей Климов.

шения, няма как да отчетат и другата стра-
на - тази, че хората имат нужда от глътка
въздух”, обясни отпускането на мерките
главният държавен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев. Според него е рано да се
очаква ефект от последното затягане. От
думите му стана ясно, че доминират не
медицинските, а политическите решения.

Лични лекари се оплакаха от увели-
чаващия се административен тормоз от
МЗ и НЗОК, поради което не им остава
време да лекуват пациентите си. Лекари,
приемани по спешност в болница, били
глобявани 9 хил. лв., че не информирали
НЗОК, въпреки че пациентите им са пре-
глеждани от заместник.

“Политико” съобщи, че България е
една от петте страни членки на ЕС, ко-
ито може да получат общо 2,86 млн. “вак-
сини на солидарността” от Пфайзер.
Предложението е на португалското пред-
седателство на ЕС. Става дума за
допълнително договорените от ЕК 10
млн. дози, които се очаква да бъдат до-
ставени до края на юни.

Коментар на стр. 8
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Дипломатът Илиян Василев

Ръководството на Камарата на архитектите в България, водачът на листата на БСП
за област Пловдив Манол Генов и депутатът Любомир Бонев обсъдиха проблемите
в сектора и промените в Закона за устройството на територията. Всички бяха
категорични, че законодателството не отговаря на развитието на инвестиционния
процес в България и не помага за преодоляване на административните пречки

Кандидатите за народни представи-
тели от БСП Георги Гьоков, Драгомир
Стойнев и Йордан Димов обсъдиха с
представители на КНСБ в мини “Ма-
рица Изток” бъдещето на комплекса и
предизвикателствата пред въгледобив-
ния и енергийния сектори. “Хората
настояват да научат какво бъдеще ги
очаква в близките години. С това е
свързана съдбата на техните семейст-
ва, а тя се решава без тяхно знание”,
обобщиха синдикалистите.

“Бъдещето на енергетиката е държав-
на политика. Управляващите не бяха ко-
ректни с хората. Те трябваше да обяс-
нят какво ще се случи с дружеството,
какви ангажименти са поети, за да има
предвидимост. Зелената сделка предлага
нов икономически модел на пълноценно
използване на ресурсите. Но у нас ни-
кой не знае къде се пише  Териториал-
ният план за справедлив преход, какво
се включва в него, кои са експертите,

Бойко Борисов упо-
треби ударно за предиз-
борна пропаганда и по-
следното заседание на
кабинета преди парламен-
тарния вот в неделя. Още
от сутринта пресслужба-
та на МС бълваше едно
след друго хвалебствени-
те изказвания на премие-
ра и социалната ми-
нистърка и кандидат-де-
путатка Деница Сачева за
раздадени милиарди за хо-
рата, бизнеса, общините
и т.н., а “Севда тв”
излъчваше в социалните
мрежи клипове на Бори-
сов със същото съдържа-
ние. Този път обаче ли-
дерът на ГЕРБ надмина
себе си с твърдението, че
в “спешен порядък” по

След година работа от раз-
стояние нито работодателите,
нито трудовото законодателст-
во у нас отговарят на изисква-
нията за такъв вид работа. Това
стана ясно на онлайн дискусия-
та “Българското семейство и
ковидкризата - работа и обуче-
ние от разстояние”, организи-
рана от Градския съвет на БСП
в София и Обединението на
жените социалисти в БСП. През
миналата година бяха направе-
ни много корекции в Кодекса на
труда, управляващите не наме-
риха време да регламентират
тези проблеми, каза Надя Кли-
сурска, кандидат за народен
представител от 15 МИР в Па-
зарджик. Тя поясни, че и според
сегашното законодателство ра-
ботодателят е длъжен да осигу-
ри адекватна трудова среда при
работа от разстояние, да обез-
печи технически трудовата дей-

Дистанционното обучение ще ражда генерации необразовани хора, смятат от БСП

Законодателството
не е готово за работа
от разстояние

Аида ПАНИКЯН

ност, но малцина го правят.
Нерешен е въпросът с леги-

тимността на документите при
работа от разстояние. Допреди
година едва 2-3% от български-
те служители работеха от раз-
стояние, но в момента вече са
близо 30%, но една четвърт от

тях твърдят, че полагат извъ-
нреден труд, припомни Виоле-
та Желева, кандидат-депутат от
29 МИР в Хасково. Тя е кате-
горична, че трябва да бъде рег-
ламентиран и извънредният
труд при работа от разстояние
и трудовите злополуки при
такъв режим на работа. Вместо
да бъдат решени тези пробле-
ми, управляващите приеха па-
губни за работниците норми
като увеличаването на извъ-
нредния труд от 150 на 300
часа, категорична е Желева.
Според нея работодателите
трябва да поемат разходите за
интернет, за ток и пр. Тя при-
помни предложението на син-
дикатите това да става под фор-
мата на ваучери. Трябва да се
намери балансът между семей-
ния и трудовия живот, катего-
рична бе Дора Янкова. Тя от-
беляза, че разходите за ток,

отопление, интернет и пр. са за
сметка на работниците, а рабо-
тодателите си спестяват тези
пари, поради което е необхо-
димо да бъдат увеличени и за-
платите.

Връзката учител-ученик
през електронното устройство
не е пълноценна, категоричен е
и друг кандидат за нов мандат -
проф. Иво Христов. Според
него дистанционното обучение

има достойнства, но той е кате-
горично против техническата
помощ, която то дава, да се
превърне в основна форма на
преподаване. Втора година от
училище ще излязат неподгот-
вени и необразовани деца, убе-
ден е проф. Христов. Недо-
статъчно образованите и необ-
разовани хора не могат да раз-
виват икономика. Според него
дистанционното обучение в

България е последният пирон в
ковчега, който ще превърне
развитата ни преди 30 години
индустриална страна с образо-
вано и технически грамотно на-
селение в примитивна провин-
ция на развития свят. Вече няма
му доставяме дори средно гра-
мотни кадри, смята той.

Кристина Сидорова, канди-
дат за народен представител от
7 МИР в Габрово, бе катего-

рична, че следващото Народно
сърание трябва сериозно да се
заеме с подпомагането на ро-
дителите, които са принудени
да останат у дома заради он-
лайн обучението на децата си.
Достъпът до помощ дори от 50
лв. изисква набор от множест-
во документи и попълване на
толкова много формуляри, че
мнозина се отказват от помощ-
та, констатира Сидорова.

Социалистите загрижени за
бъдещето на мини „Марица Изток”

Борисов за последно го удари на
агитация от Министерския съвет

които го изготвят, как е съгласуван с
областния управител, с кметовете, с биз-
неса, с обществеността”, изтъкнаха со-
циалистите. Кандидатите на БСП отбе-
лязаха, че заради поетите вече ангажи-
менти промяна в сектора ще има. “Тя
може да стане и бавно, плавно, чрез
трансформиране на енергетиката, чрез
въвеждане на нови технологии. Смята-
ме, че през следващите 10 години ние
можем да изминем този път. Разбира се,
това ще стане, ако има правителство,
което си върши работата и казва откро-
вено на хората какво се случва и какъв
е планът”, обобщиха социалистите. Те
посочиха, че са готови за партньорство
със синдикатите, за да се направи най-
безболезен преход и да не пострадат
икономиката и хората. От БСП дадоха
пример с Гърция, където властите пла-
нират пакет от социални мерки за се-
мействата в риск, които живеят във
въглищните региони в преход.

различните ковидмерки
над 1 млрд. лв. били до-
стигнали до хората за за-
пазване на заетостта.

Сачева пък направи
надлежен отчет за
“изпълнените” антикри-
зисни мерки с раздадени
за това и онова милиони,
с които и тя, и премиерът
многократно са се хвали-
ли. Отново бе изтъкнато,
че над 300 000 работни
места са били запазени,
въпреки тревожните дан-
ни за увеличение на без-
работицата и сигналите
от бизнеса за задълбоча-
ване на кризата. В списъ-
ка с финансови помощи
управляващите включиха
и безплатните винетки за
хората с увреждания, кое-

то си е ежегодна социал-
на мярка.

След МС лидерът на
ГЕРБ хукна на предизбор-
на агитация из страната с
държавната джипка. В
компанията на земеделска-
та министърка и кандидат-
депутатка Десислава Та-
нева премиерът се спря на
житно поле, за да се по-
хвали с държавните помо-
щи за земеделието, които
обаче са все по пера, кои-
то държавата винаги е фи-
нансирала. В партийната
агитация “случайно” бе
включена и среща на Бо-
рисов с възрастна жена,
която призна, че някога
била член на БКП, но се
била отказала завинаги от
комунистите.
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Синдикатите напускат групата
за сумираното работно време
КНСБ и „Подкрепа” твърдят, че се нарушават права на работещите,
за бизнеса правната уредба съответствала на международни норми

ОБЯВА

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ Á‡ÔÓ‚Â‰ π «-100/
30.03.2021 „. Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ,
Œ·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ Ó·ˇ‚ˇ‚‡ ÔÓˆÂ‰Û‡ ÔÓ
ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÂÌ Ú˙„ Ò Ú‡ÈÌÓ Ì‡‰‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡ Ó·ÂÍÚË Ó·˘ËÌ-
ÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ. “˙„˙Ú ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡
16.04.2021 „. ÓÚ 10.30 ˜‡Ò‡ ‚ «‡ÒÂ‰‡ÚÂÎÌ‡Ú‡
Á‡Î‡Ú‡ Ì‡ 1 ÂÚ‡Ê ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡Ú‡
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ.

Œ·ÂÍÚ Ì‡ Ú˙„‡ Ò‡:
- 2 Ï2 (‰‚‡ Í‚‡‰‡ÚÌË ÏÂÚ‡) ÓÚ ÔÓÏÂ˘Â-

ÌËÂ π 3, ˆˇÎÓÚÓ Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 9 Ï2, Ì‡ıÓ‰ˇ˘Ó
ÒÂ ‚ Ú‡‚‡ÌÒÍÓÚÓ ÔÓÏÂ˘ÂÌËÂ Ì‡ –ËÚÛ‡ÎÌ‡Ú‡
Á‡Î‡, ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌ‡ ÌÂÔÓÒÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓ ‰Ó ‡‰ÏË-
ÌËÒÚ‡ÚË‚Ì‡Ú‡ Ò„‡‰‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ,
ÔÓÒÚÓÂÌÓ ‚ ”œ» I - Ó·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡-
ˆËˇ, Í‚. 22 ÔÓ Â„ÛÎ. ÔÎ‡Ì Ì‡ Ò. ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ,
Á‡ ÔÓÒÚ‡‚ˇÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆËÓÌÂÌ ¯Í‡Ù, Ò
Ì‡˜‡ÎÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 3,00 (ÚË)
ÎÂ‚‡/ÏÂÒÂˆ.

- œÓÏÂ˘ÂÌËÂ Á‡ Ï‡„‡ÁËÌ, Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 80
Ï2, Ì‡ıÓ‰ˇ˘Ó ÒÂ Ì‡ Ô˙‚Ë ÂÚ‡Ê ÓÚ ‰‚ÛÂÚ‡ÊÌ‡
Ï‡ÒË‚Ì‡ Ò„‡‰‡, ÔÓÒÚÓÂÌ‡ ‚ ”œ» ’ III - Á‡

ÍÏÂÚÒÚ‚Ó, ˜ËÚ‡ÎË˘Â, Á‡ÍÛÒ‚‡ÎÌˇ, Í‚. 12 ÔÓ
Â„ÛÎ. ÔÎ‡Ì Ì‡ Ò. –‡¯Í‡ √‡˘Ëˆ‡, Ò Ì‡˜‡ÎÌ‡
Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 80,00 (ÓÒÂÏ‰ÂÒÂÚ)
ÎÂ‚‡/ÏÂÒÂˆ.

- ƒ‚Â ÔÓÏÂ˘ÂÌËˇ Ò˙Ò Ò‡ÌËÚ‡ÂÌ ‚˙ÁÂÎ Á‡
‡ÔÚÂÍ‡ ËÎË ‰Ó„ÂËˇ, Ò Ó·˘‡ ÔÎÓ˘ ÓÚ 47,20
Ï2, Ì‡ıÓ‰ˇ˘Ë ÒÂ Ì‡ Ô˙‚Ë ÂÚ‡Ê ÓÚ ‰‚ÛÂÚ‡ÊÌ‡
Ï‡ÒË‚Ì‡ Ò„‡‰‡ (ÔÓÎËÍÎËÌËÍ‡), ÔÓÒÚÓÂÌ‡ ‚
”œ» VII - ÔÓÎËÍÎËÌËÍ‡, Í‚. 1 ÔÓ Â„ÛÎ. ÔÎ‡Ì
Ì‡ Ò. ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ, Ò Ì‡˜‡ÎÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚
‡ÁÏÂ Ì‡ 94,40 (‰Â‚ÂÚ‰ÂÒÂÚ Ë ˜ÂÚËË) ÎÂ‚‡/
ÏÂÒÂ .̂
� «‡ˇ‚ÍËÚÂ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú

‚ ÒÓÍ ‰Ó 16,00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 09.04.2021 „., ‚
‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ‚ÚÓË ÂÚ‡Ê ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡
Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ.
� “˙ÊÌËÚÂ ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡

ÒÂ Á‡ÍÛÔÛ‚‡Ú ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ‚ÚÓË ÂÚ‡Ê
‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ ‰Ó 15,00
˜‡Ò‡ Ì‡ 09.04.2021 „.
� ÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ Â‰ËÌ ÍÓÏÔÎÂÍÚ Ú˙ÊÌË ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚË Â 20,00 ÎÂ‚‡, Á‡ ‚ÒÂÍË ËÏÓÚ ÔÓÓÚ‰ÂÎ-
ÌÓ, ÍÓˇÚÓ ÒÂ Á‡ÔÎ‡˘‡ Ì‡ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡
ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ.
� ƒÂÔÓÁËÚ˙Ú Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ Â 10% ÓÚ

Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ Ë ÒÂ ‚Ì‡Òˇ ‚ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡
Ó·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ ‰Ó 15,30 ˜‡Ò‡ Ì‡
09.04.2021 „.

“ÂÎÂÙÓÌ Á‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡ ËÌÙÓÏ‡-
ˆËˇ: 07915 22-30, »ÎËˇÌ‡ —ÚÓÈÌÂ‚‡.

«‡ÔÓ‚Â‰Ú‡ Â ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡Ì‡ Ì‡ ËÌÚÂÌÂÚ ÒÚ‡-
ÌËˆ‡Ú‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ ÕÂ‚ÂÒÚËÌÓ ‚ ‡Á‰ÂÎ Ú˙„Ó-
‚Â Ë ÍÓÌÍÛÒË: www.obshtinanevestino.
kncity.info/index.php/contest.

ОБЩИНА
НЕВЕСТИНО

ОБЛАСТ
КЮСТЕНДИЛ

КНСБ и КТ “Подкрепа” се оттег-
лят от работната група, която обсъжда
нов начин за сумирано изчисляване на
работното време (СИРВ). Синдикати-
те излязоха със съвместна декларация,
че се отказват от националното трис-
транно споразумение между социал-
ните партньори от юни 2020 г. Двата
синдиката са категорични, че прави-
телството на практика отказва да
изпълни споразумението. В него бе
поет съвместен ангажимент за привеж-
дане на националните правни регула-
ции на СИРВ и извънредния труд,
които трябваше да бъдат съобразени с
международните изисквания в органи-
зацията на работното време, с които
България е обвързана.

Бургаски абитуриенти ще празну-
ват завършването на гимназия с колек-
тивно кръводаряване. Инициативата се
въведе преди две години от УМБАЛ в
Бургас под мотото “Това не си го
правил” и бързо бе подета от учили-
щата, изпращащи зрелостници. За тях
ще има “зелен коридор” в универси-

Видеомост с космо-
навти, участвали в ми-
сиите на руската про-
грама ИНТЕРКОС-
МОС, ще се състои днес
от 15 ч. в Руския култу-
рен център в София.
Участници са Георги
Иванов и Красимир
Стоянов, който бе дуб-
льор на Александър
Александров, и руските

На пореден протест изли-
зат днес варненци в защита на
училище “Св. Иван Рилски”.
От обществения комитет за
спасяването на школото при-
помнят, че общината е решила
да събори сградата на сегаш-
ното основно училище, за да
издигне на нейно място пост-
ройка за V езикова гимназия
“Йоан Екзарх”. В момента тя
се помещава в друга сграда за-
едно с ОУ “Г.С.Раковски”.
Протестиращите не искат да
се разрушава действащо учи-
лище и да се направят нео-
правдано високи и излишни
разходи за построяването на
нова сграда. Хората настоя-
ват 100-годишното училище да

Варненци отново на протест
в защита на училище

се съхрани и да се върне рай-
онирането. В призива се
твърди, че в града има до-
статъчно учебни сгради, чий-
то капацитет не се използва
поради липса на ученици, и
там може да бъдат преместе-
ни гимназии, които не разпо-
лагат със собствени сгради.

В “Св. Иван Рилски” има
много деца от малцинствата и
в неравностойно положение,
в момента учениците там са
260.

Последният митинг в под-
крепа на ОУ “Свети Иван
Рилски” се проведе на 11 март,
а днес варненци ще заявят ис-
канията си пред сградата на
общината.

През лятото КТ “Подкрепа” и
КНСБ внесоха в социалното минис-
терство около 100 хил. подписа на
работещи от страната с искане СИРВ
да важи само за секторите, в които
работният процес е непрекъснат. Иде-
ята бе работодателите да не лишават
работещите от полагащите се почивки
и да не злоупотребяват с режима. В
парламента тези идеи на синдикатите
бяха подкрепени единствено от БСП,
която се противопостави на опита на
правителството да бъде увеличен ре-
ферентният период на СИРВ на 12 ме-
сеца. Според левицата сумираното
изчисление на работното време позво-
лява на бизнеса да не плаща дължимия
извънреден труд.

В декларацията си двата синдиката
не са съгласни с възможността в ко-
лективен трудов договор да се догова-
рят клаузи, които са по-неблагоприят-
ни за работещите от установените в
закона. “Възприемаме поведението на
експертите на МТСП в работната гру-
па като демонстративен опит да не се
реши поставеният в подписката про-
блем относно допустимостта на СИРВ
в конкретни и ограничени случаи на
непрекъсваем производствен процес, а
да се заобиколи! Предупреждаваме, че
евентуалното довършване на този опит
ще доведе до основателни и справед-
ливи реакции от работниците и слу-
жителите, чието търпение, видно от
100 000-ната ни съвместна подписка,

е изчерпано”, заявяват синдикатите.
С декларация излезе и Асоциация-

та на организациите на българските
работодатели. Тя изразява загриже-
ност, че синдикатите се противопос-
тавят на възможността проблемът да
се регулира чрез КТД. Според бизнеса
правната уредба на СИРВ у нас съот-
ветства на международните изисква-
ния. Работодателите твърдят, че син-
дикатите настоявали СИРВ да е с
продължителност до 4 месеца, а не 6,
както бе до 2020 г. Те искат в колек-
тивен трудов договор да се уреди
възможността за сумирано изчислява-
не на работното време до 12 месеца.

Коментар на стр. 8

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Хубавото време разведри малчуганите, за които КОВИД-19 е абстракция

Правят космически
видеомост на живо

космонавти Павел Ви-
ноградов и Александър
Лазуткин, първият кос-
монавт на Полша Миро-
слав Хермашевски, на
Унгария - Берталан Фар-
каш. Представителите
на звездното братство
ще говорят не само за
своите полети до между-
народните космически
станции, за подготовка-

та в Звездното градче, но
и за днешните събития в
изучаването на Космоса
в годината на 60-годиш-
ния юбилей на полета на
Юрий Гагарин. Първият
космонавт на човечест-
вото след знаменитата
си мисия е посетил око-
ло 80 държави, в които
тази година ще има
юбелийни събития.

Видеото ще бъде
излъчено и на страница-
та на представителство-
то на Россотрудничест-
во във фейсбук.

Абитуриенти празнуват
завършването си с кръводаряване

тетската болница от 5 до 9 април.
Инициативата се организира с БЧК

в Бургас и вече няколко училища са
заявили желание да участват. Всяко
училище или група от абитуриенти
може да се включи в акцията, след като
се обади на телефоните на отделение-
то по трансфузионна хематология.



ИКОНОМИКА
ЧЕТВЪРТЪК
1 АПРИЛ 5
2021

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

Хората ще получават заплатите в
банковите си сметки само 10 секунди,
след като преводът на парите бъде наре-
ден от счетоводството на фирмата. Евро-
пейската комисия има за цел до края на
2021 г. да бъдат въведени незабавни пла-
щания във всички страни от ЕС. Това
стана ясно от изказване на Нина Стояно-
ва, подуправител на БНБ, ръководител
на управление “Банково”, по време на
видеоконференция.  Незабавните плаща-
ния ще повишат сигурността и доверие-
то в бизнес отношенията, обясни поду-
правителят на БНБ. Те ще улеснят он-
лайн търговията като ще дадат възмож-
ност при плащане с банкова карта изпра-
щането на стоката да стане веднага след
получаване на парите.

Само три банки отпускат
безлихвени ковид-кредити за
безлихвено кредитиране на по-
страдали от ограничителните
мерки работещи и самоосигу-
рени лица, след като тя бе
удължена в началото на март.
УниКредит Булбанк и Инвест-
банк са възобновили приема на
заявления в края на миналата
седмица, а ПИБ - от началото
на тази. Бюджетът на програ-
мата за безлихвено кредитира-
не на физически лица, лишени
от възможността да полагат
труд поради пандемията, от 200
млн. лв. бе изчерпан преди ме-
сец и правителството одобри да
бъде удължен с още 100 млн.
лв. Парите бяха прехвърлени от
отпуснатите през пролетта на
миналата година 500 млн. лв. за
евтини кредити за бизнеса, ко-

Европейската комисия
одобри модифицираната схе-
ма в подкрепа на заетостта в
България, позната у нас като
“80/20”, става ясно от съоб-
щение от Брюксел. По тази
схема се отпускат помощ за
изплащане на заплати и дохо-
ди, еквивалентни на заплати,
на самонаетите лица в най-
засегнати от пандемията сек-
тори - транспорт, хотели и
ресторанти, туристически
агенции. Служителите в тези
сектори получават директен
грант от държавата в размер
на 80% от осигурителния си
доход. Схемата получи одоб-
рението на Брюксел през юли
2020 г. и беше удължена
веднъж през декември 2020 г.

Международният валу-
тен фонд ще повиши яну-
арските си прогнози за гло-
балния икономически рас-
теж, които бяха за ръст на
БВП с 5,5% през 2021 г. и
с 4,2% през 2022 г., заяви
управляващият директор на
МВФ Кристалина Георги-
ева. Според нея световна-
та икономика се намира
на по-стабилна основа,
след като правителствата
похарчиха около 16 три-
лиона долара за фискални

Въвеждат незабавни плащания
за суми до 100 хил. лв.
Новите правила влизат в сила до края на годината

ЕК одобри увеличения
бюджет в схемата 80/20

Само три банки отпускат ковид-кредити

В България проектът за незабавни
плащания в левове е в напреднал етап.
Той е разработен от оператора на пла-

тежната система за малки плащания -
УБорикаФ АД, със съдействието на БНБ
като оператор на националната система
за сетълмент в реално време РИНГС. На-
скоро бяха въведени необходимите про-
мени в правната рамка и в платежните
системи. Актуализиран беше лицензът
на УБорикаФ АД, позволяващ платеж-
ната система да обработва незабавни
плащания в размер до 100 хил. лв.Неза-
бавни плащания ще могат да се
извършват 24 часа на ден, като срокът
за влизане на парите в банковата сметка
на получателя ще бъде до 10 секунди
след извършване на онлайн нареждане
на превода. Предвижда се всички банки
да могат да получават незабавни плаща-
ния до април 2023 г.”Предимството на

незабавните плащания е възможността
изпращането на стоки да се синхрони-
зира с плащането, а превежданите сред-
ства да бъдат незабавно достъпни за по-
лучателя, което повишава сигурността и
доверието в бизнес отношенията и пла-
тежния процес”, подчерта Стоянова и
ги нарече “новата норма”

Ако хора и представители на фирми
наредят плащане с хартиена бележка в
офис на банка, парите също ще присти-
гат много по-бързо при получателя - в
рамките на един час. За целта вече се
работи за въвеждане на пакетни клиент-
ски преводи в лева. Тези преводи ще бъдат
изпращани в пакет от банката на нареди-
теля и ще бъдат обработвани незабавно,
а не както е в момента - три пъти на ден.

Нина Стоянова

За всяка фирма в страната
данъчните ще направят оценка
какъв е рискът да укрива нало-
зи. Ще бъде приложен прин-
ципът на светофара - най-ко-
ректните фирми ще бъдат оц-
ветени в зелено, тези с малък
риск - в жълто, а най-рискови-
те - в червено. Идеята е тази
информация да бъде публично
достъпна за клиентите и биз-
нес партньорите на фирмата,
за да могат сами да преценят

НАП прави публичен регистър на рисковите фирми
дали да работят с нея.

Създаването на публичен
регистър за проверка на риско-
вия профил на задължените
лица е предвидено в Стратеги-
ческия план за дейността на
НАП в периода 2021-2025 г.
Критериите, по които ще се
оценяват фирмите, предстои да
бъдат уточнени. Един от тях на-
пример може да е върху какъв
доход са осигурени работници-
те. Ако официалните заплати в

дадена фирма са значително под
средното ниво за съответния
бранш, това е индикация за
съществуването на риск хора-
та да получават пари, върху ко-
ито не са платени налози.
Данъчните и сега използват
тези данни в ревизиите си.
Ако официалните заплати в
дадена фирма са доста по-нис-
ки, отколкото в други друже-
ства от съответния бранша,
които работят в същия град,

те възлагат проверки и реви-
зии, за да установят дали ук-
рива данъци и осигуровки.

Друг възможен критерий за
оценка на риска е дали след ре-
визия на дадена фирма са уста-
новени значителни задължения
към държавната хазна. Инфор-
мацията какви са заплатите в
конкретна фирма и какви
задължения има тя няма да бъде
публична, защото е данъчна
тайна. Бизнес партньорите и

клиентите обаче ще може да
видят в какъв цвят е фирмата
по всеки от критериите и така
да се ориентират за дейността
й. Идеята е чрез публичния ре-
гистър на рисковия профил на
фирмите да има саморегулация
на пазара. Когато дадена фор-
ма види, че свети в червено, а
нейните конкуренти са в зеле-
но, може да предприеме стъпки
да извади дейността си на свет-
ло, за да не изгуби клиенти.

Кристалина ГЕОРГИЕВА

МВФ е оптимист за икономическия растеж след кризата

Промяната на съществуваща-
та схема се отнася до удължа-
ване на срока на действие до
декември 2021 г. и увеличава-
не на бюджета от 40 млн. лева
до 150 млн. лева.

Разширява се обхватът на
схемата и повече бенефици-
енти ще могат да получат
средства по нея, отбелязват
от Брюксел. Проверката на
ЕК показва, че дори и проме-
нена, схемата остава в съзву-
чие с правилата за държавна
помощ в ЕС. Отпуснатите
средства са пропорционални
за отстраняване на сериозни
проблеми в икономиката, по-
родени от въвеждането на
извънредното положение в
страната на 13 март 2020 г.

ито обаче не предизвикват го-
лям интерес сред фирмите.

По програмата ББР гаран-
тира заеми до 6 900 лв., вклю-
чително за кредитиране на
граждани, които са били в не-
платен отпуск поради пандеми-
ята, а в настоящия период на
наложени ограничителни мер-
ки са безработни. Кандидати
могат да бъдат служители, ко-
ито са били в принудителен
неплатен отпуск, или само-
осигуряващи се, чиято дейност
е била временно прекъсната
заради извънредната обста-
новка. Максималният срок на
погасяване е 5 години, с ми-
нимум 6 месеца и максимум
24 месеца гратисен период.
Заемите са освободени от так-
си, комисиони и неустойки.

Междувременно Управи-

телният съвет на БНБ запази
нивото на антицикличния капи-
талов буфер, приложим към от-
пусканите в България кредити,
в размер на 0,5% за второто
тримесечие на 2021 г. Така
условията за заделяне на резер-
ви при отпускането на заеми се
запазват без промяна за пет
поредни тримесечия. Във
връзка с пандемията през март
2020 г. Управителният съвет на
БНБ взе решения за пакет от
мерки, включващ отмяна на
предвидените за 2020 г. и за
първото тримесечие на 2021 г.
увеличения на нивото на анти-
цикличния капиталов буфер,
приложим към заемите, и запаз-
ване на равнището от 0,5%. По
този начин бяха създадени по-
добри условия за отпускането
на кредити.

мерки за ограничаване на
коронавирусната панде-
мия и за смекчаване на
нейното негативно иконо-
мическо въздействие. Раз-
витието обаче се различа-
ва опасно в регионите и
държавите и дори в рам-
ките на отделните нации.

“Ваксините все още
не са достъпни за всички
и навсякъде. Твърде мно-
го хора продължават да
се сблъскват със загуба
на работни места и на-

растваща бедност”, каза
Георгиева пред Съвета
по външни отношения
преди публикуване на ак-
туалните прогнози на
Фонда за световните ико-
номически прогнози през
следващата седмица.
Твърде много страни
изостават, посочи тя.

Светът се намира в
критичен прелом, точно
както през 1945 г., когато
бяха създадени МВФ и
Световната банка,

изтъкна Георгиева и при-
зова за продължаване на
силни действия за осигу-
ряване на възстановяване-
то, ускоряване на произ-
водството и разпростра-
нението на ваксини и ин-
вестиране в нова зелена и
цифрова инфраструкту-
ра.”Изправени сме пред
най-големия тест за наше-
то поколение. Това, което
правим сега, ще оформи
посткризисния свят”, от-
беляза шефът на МВФ.
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Така изглежда центърът
за приемане на мигрантски деца
и непълнолетни без придружители,
който се намира в щата Тексас.
Администрацията на Джо Байдън
за пръв път пусна журналисти
в центъра, където над 4000 деца
и мигрантски семейства
са настанени на малки площи
в няколко шатри. Байдън реши
да узакони статута
на мигрантските деца
и непълнолетни, влезли незаконно
в САЩ без придружители

СНИМКИ БГНЕС

Поредна вечер жители на английския град Бристъл протестираха срещу новия законопроект за повече
полицейски правомощия. Повече от седмица демонстрациите им минават под лозунга
“Убий законопроекта”. Документът упълномощава полицията да поставя повече условия за мирно
провеждане на протестите и може да ограничи правото на гражданите да протестират

Спешно трябва да се проведе между-
правителствена конференция за старта
на преговори за еврочленство на Север-
на Македония, заяви зам-помощник
държавният секретар на САЩ Матю
Палмър, цитиран от “Слободен печат”.
“Спешно е. Наистина искаме да видим
това договорено тази година”, каза
Палмър пред “Гладът на Америка”. По
думите му САЩ искат да “отстранят
пречките”, защото Северна Македония
и Албания са свършили трудна работа,
направили са си домашните и са реали-
зирали необходимите реформи. Палмър
подчерта, че Вашингтон би искал Ско-
пие и София да решават проблемите в
двустранните отношения чрез диалог и
да държат настрана проблемите си от
многостранни формати, включително
НАТО и ЕС. “Със сигурност никой не
иска да вижда как един съюзник в НАТО,

Блокиране на диалога за еврочленството
на РС Македония предлага и словенска партия

партньор от НАТО, заплашва друг”,
отбеляза Палмър.

Напрежението между РС Македо-
ния и България трябва “естествено да
намалее” след изборите в страната на 4
април, смята правосъдния министър
Боян Маричич в интервю за “Юроак-
тив”. Попитан дали е добра стратегия
за изчакване на резултата от гласуване-
то, като се има предвид, че в България
има партиен консенсус относно ветото
срещу Скопие, Маричич заяви, че Се-
верна Македония трябва да види кой е
нейният партньор в преговорите. Във
връзка с критиките на българския евро-
депутат Ангел Джамбазки, че около 130
000 българи нямат право да се деклари-
рат като българи при предстоящото
преброяване (което бе отложена за
есента), Маричич твърди, че това не
отговаряло на истината. “Очевидна

лъжа е, че българите не могат да се
регистрират по време на преброяване-
то. Напротив, всички етнически групи...
ще имат еднакъв шанс”, добави Мари-
чич. Според повечето от македонците
са придобили българско гражданство
по икономически причини, защото това
им дава шанс да работят в ЕС

Междувременно лидерът на Словен-
ската национална партия (СНС) и де-
путат Змаго Племенити поиска от сло-
венския външен министър Анже Логар
да блокира началото на преговорите на
РС Македония за членство в ЕС, докато
не бъдат освободени 16-е осъдени за
нахлуването в парламента на 27 април
2017 г и не им бъде осигурен справед-
лив процес, пише съобщи “Вечер”. СНД
смята, че процесът срещу тях е бил
политически. Те бяха осъдени на меж-
ду 10 и 15 години затвор.

27 американски организации разкритикуваха изказване-
то на президента Джо Байдън за Владимир Путин и го при-
зоваха да проведе “конструктивни двустранни разговори” с
руския президент. Със съответния документ разполага изда-
нието “Хил” (The Hill), специлизирано на законотворческа-
та и политическа работа на Конгреса на страната. “Като
национални организации, които се застъпват за дипломаци-
ята, контрола над оръжията, разоръжаването и мира, ние
сме дълбоко разтревожени от негативния неотдавна обмен
на мнения между лидерите на двете страни, които имат в
арсенала си повече от 90% от световните ядрени бойни
глави” се казва в изявлението. Те призоваха президента да се
обърне към “конструктивни двустранни преговори, насоче-
ни към премахване на явните и непосредствени заплахи от
надпреварата в ядрените въоръжения, които са очевидни
както никога досега”. “Обикновените членове от прогресив-
ната база на Демократическата партия не са заинтересована
от войнствена външна политика към Путин или Русия”, за-
яви Алън Мински, ръководител на “Прогресивните демокра-
ти на Америка”, подписала се под призива.

Еврокомисията обяви завеждането на дело срещу Пол-
ша в Европейския съд поради нарушаване на правата на
съдиите и принципа на независимост на съдебната власт в
тази страна. Това заяви европейският комисар по правосъ-
дието Дидие Рейндерс на пресконференция в Брюксел.

Това е част от процедурата за отстраняване на наруше-
ния в полския закон за реформата на съдебната система,
който влезе в сила през февруари 2020 г. Еврокомисията
започна процедурата за отстраняване на нарушения от
страна на Полша през април 2020 г.”

Райндерс подчерта, че законът за реформата на съдеб-
ната система в Полша позволява натиск върху съдиите,
които рискуват да бъдат уволнени по решение на държа-
вата и за действия от политически характер. Според него
всяка държава от ЕС решава независимо за имунитета на
съдиите, но принципите на ЕС изискват решенията за от-
мяна на имунитета на съдиите да се вземат не от държава-
та, а от независим орган. Върховният съд на Полша отбе-
ляза, че реформата може да доведе до изключване на стра-
ната от ЕС.

Американци гневни на Байдън
заради враждата към Русия

Европейската комисия
съди Полша

САЩ натискат ЕС за
преговори със Скопие

Украйна забрани
внос на руски стоки

Правителството на Украйна
забрани вноса на някои руски сто-
ки от 10 април. Списъкът със
забранени стоки включва пшени-
ца, слънчогледово масло, перилни
препарати, както и различни
видове хартия (вестникарска хар-
тия, занаятчийска хартия, тоа-
летна хартия) и продукти, на-
правени от нея (картон, обикно-
вени и козметични салфетки,
кърпички за ръце и покривки). Сред
забранените стоки са и щайги,
кутии, торби, опаковъчни торби,
някои видове въжета, пробивни
инструменти, колички, оси, коле-
ла и техните части.

Италия експулсира
дипломати на Москва
за шпионаж

Италия разпореди експулсира-
нето на двама руски служители,
обвинени заради шпионски скан-
дал, след като капитан от ита-
лианските ВМС беше арестуван
за продажба на поверителни до-
кументи на руски военен офицер,
предадоха агенциите. Според об-
винението срещу пари той е пре-
дал документи, съдържащи кла-
сифицирана информация. Смята
се, че възможните причини за
държавната измяна са от иконо-
мически характер. Русия изрази
надежда, че връзките с Италия
ще бъдат “запазени” въпреки
шпионския спор.

Доживотна присъда
за брата на
хондураския президент

Братът на хондураския пре-
зидент Хуан Ернандес бе осъден
на доживотен затвор в Ню
Йорк за трафик на наркотици.
42-годишният Тони Ернандес
беше признат за виновен през
октомври 2019 г. след съдебен
процес, в който американските
прокурори заявиха, че лидерът
на Хондурас е участвал в заго-
вор в трафика. Тези обвинения
бяха категорично отхвърлени от
президента.
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Õ‡ 1 ‡ÔËÎ 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË
Ì‡ ·ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡ œÂÚÍÓ‚î, Í‚. ìŒ‚˜‡ ÍÛ-
ÔÂÎî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 00:00 ‰Ó 06:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û: ·ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡ œÂÚÍÓ‚î, ÛÎ. ì¬ÓÈ-
‚Ó‰ËÌ‡ ÏÓ„ËÎ‡î, ÛÎ. ì ÓÎÓÏ‡Ìî, ÛÎ.
ìΔËÚÌËˆ‡î, ÛÎ. ì«ÂÏÎˇÌÂî, ÛÎ. ì ÛÍÛ-
ˇÍî, ÛÎ. ì»‚‡Ì –‡‰ÓÂ‚î Ë ÛÎ. ì¡ÛÍÂÚî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ì ËÂ‚ÒÍ‡î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìÕÓ‚Ó
ÒÂÎÓî, Ë ÛÎ. ì¡ÛÁÂÏÒÍ‡î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘Â-
ÚÓ Ò ÛÎ. ì¡ÂÁÓ‚ Ë‰î.

Õ‡ 1 ‡ÔËÎ 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË
‚ Í‚. ìƒ‡„‡ÎÂ‚ˆËî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 02:00 ‰Ó 07:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚Â-
Â˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì ‡ÈÂ˜Ì‡î, ÛÎ.
ìŒÍÓÎÓ‚˙ÒÚÂÌ Ô˙Úî, ƒÂÌÓ‚Ë˜Í‡ ÂÍ‡,
ÛÎ. ìÕ‡ˆËÒî, ÛÎ. ì◊ÂÏ¯Ëî, ÛÎ. ìÃ‡‚-

Ó‚Âˆî Ë ÛÎ. ìÃ‡˘ÂÍ‡î.
œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-

ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ìÕ‡ˆËÒî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìÀÂ¯ÌË-
ÍÓ‚‡ „Ó‡î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂ-
Ê‡ Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ
Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂ-
ÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚Ë-
ÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË
‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

САЩ инвестират $2 трилиона
в националната инфраструктура

Американският пре-
зидент Джо Байдън ще
представи план за инве-
стиране на 2 трилиона
долара в продължение
на осем години в нацио-
налната инфраструктура
с акцент върху транс-
порта, заяви представи-
тел на Белия дом, цити-
ран от АФП.

Планът предвижда
620 млрд. долара за мо-
дернизиране на транс-
портната мрежа, включи-

телно 32 000 километра
пътища и магистрали.

Планът “ще създаде
милиони добре платени
работни места, ще
възстанови инфраструк-
турата на страната ни и
ще позволи Съединени-
те щати да надминат
Китай”, каза висшият
служител в администра-
цията.

Байдън също така ще
предложи увеличаване
на корпоративния данък

от 21 на 28 процента, за
да финансира амбициоз-
ния план за инвестиране
в инфраструктура.

“Президентът пред-
лага реформа на корпо-
ративния данъчен ко-
декс, така че това да сти-
мулира създаването на
работни места и инвес-
тиции... и да се гаранти-
ра, че големите корпора-
ции плащат справедли-
вия си дял”, каза висши-
ят служител.

Франция и Германия се
интересуват от „Спутник V”

Френският президент
Еманюел Макрон и канц-
лерката на Германия
Ангела Меркел са обсъ-
дили с руския си колега
Владимир Путин сътруд-
ничество в областта на
ваксините във вторник
вечер. Това съобщиха
Елисейският дворец, гер-
манският правителствен
говорител Щефен Зай-
берт и Кремъл.

Кремъл заяви, че ста-
ва дума за “доставки и
общо производство” на

“Спутник V” в ЕС. Ели-
сейският дворец добави,
че плановете зависят от
одобрението на ваксина-
та от европейския лекар-
ствен регулатор. Зайберт
каза, че оценката се пра-
ви по нормите, прилага-
ни за всички други вак-
сини. Европейската ко-
мисия уточни в сряда, че
производителят на руска-
та ваксина не е искал
лицензиране за ЕС.

Бразилската компа-
ния “БТХЕК Биотехоло-

джика” е произвела пи-
лотна партида ваксина
“Спутник V”. Проби от
нея ще бъдат изпратени
в Москва за сертифика-
ция, съобщи руското
посолство в Бразилия. В
Бразилия в момента се
използват две ваксини
срещу КОВИД-19: ки-
тайската “Коронавак” и
“АстраЗенека”. Първите
доставки на препарата
на “Пфайзер”, който
също е одобрен, се очак-
ват през април.

СНИМКА БГНЕС

Ученици от италианския град Торино провеждат урок на улицата в знак
на протест срещу продължаващото дистанционно обучение в страната,
наложено заради третата КОВИД-вълна

Австрия заплаши да блокира
ваксини за Европейския съюз
СЗО поиска нова мисия да изследва произхода на коронавируса в Китай

Австрийският канцлер Се-
бастиан Курц заплаши да бло-
кира доставката на 100 млн.
дози ваксини срещу КОВИД-
19 от “Пфайзер” за ЕС, ако
Виена не получи по-голям от
полагаемия й се дял. Това пише
изданието “Политико”.

Еврокомисията се готви да
активизира допълнителната
опция по втория си договор с
производителя, която трябва
да бъде разпределена между
27-те членове на ЕС. Това се
налага, за да може да се изтег-
лят предсрочно планирани за
втората половина на годината
10 млн. дози, които компания-
та може да произведе до лято-
то. Виена и още пет страни
поискаха по-голям дял от тях,
за да наваксат изоставането си
във ваксинацията, но въпросът

още не е решен.
Германия реши да използ-

ва ваксината на “АстраЗене-
ка” само при хора над 60-го-
дишна възраст. Причината е,
че редки случаи на тромбози
са регистрирани при по-мла-
ди хора. Става дума за 29
жени между 20 и 63 г. и за
още два случая на тромбози.
Седем от ваксинираните са
починали. Не е ясно какво ще
стане с втората доза на вече
ваксинираните. “Това означа-
ва, че хората над 60-годишна
възраст ще могат да бъдат
ваксинирани по-бързо. Имуни-
зацията на хората между 60 и
69 г. може да започне ведна-
га”, обяви германският здра-
вен министър Йенс Шпан.
Досега Германия е ваксинира-
ла над 2 млн. души с “Астра-

Зенека”. Очаква се Европей-
ската лекарствена агенция да
излезе с мнение по темата.

Световната здравна орга-
низация (СЗО) съобщи за ръст
от 14% заразени с КОВИД-19
за седмица и увеличаване на
смъртността с 5 процента. “В
световен мащаб честотата на
заразяване продължава да на-
раства за пета поредна седми-
ца”, казаха от СЗО. За седем
дни са регистрирани 3,8 млн.
нови случая и над 64 000
жертви. Най-висок е ръстът
на инфекциите в Югоизточна
Азия (49%), Западно-Тихо-
окенаския регион (32%) и
Африка (22%). В Европа уве-
личението е с 11%.

Полша съобщи за рекорд на
нови инфекции и смъртни слу-
чаи от началото на пандемия-

та. Регистрирани са 35 143
случая за денонощие, а 653-ма
души са загубили живота си.
Унгария е регистрирала във
вторник 302 починали от ко-
ронавируса, което е най-висо-
кият еднодневен брой от нача-
лото на пандемията, както и
6700 новозаразени.

Ръководителят на СЗО Тед-
рос Гебрейесус поиска ново
експертно разследване на хи-
потезата, че вирусът, предиз-
викал коронавирусната панде-
мия може да е бил изпуснат от
лаборатория в Китай, предаде
Франс прес. Това става в наве-
черието на публикуването на
доклада за мисията на органи-
зацията в Ухан, в който хипо-
тезата се описва като слабо
вероятна и се дава предимство
на тезата за прехвърлянето на

вируса от прилепи към човека.
Гебрейесус разкритикува

отказа на китайските власти
да допуснат международните
експерти в Ухан до необрабо-
тени данни.

Китай изрази недоумение
от искането. Ръководителят
Лян Ванян на екипа от китай-
ски учени, които участваха в
изготвянето на доклада за про-
изхода на новия коронавирус
съвместно с експертите на
СЗО, заяви, че “не разбирам
неговото виждане за нещата,
защото тази област ни касае
нас, учените”. Говорителката
на китайското външно минис-
терство Хуа Чунин призова
международните усилия да се
насочат към разследване на
други райони на света, а не
само Китай.
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ДАТАТА

1
МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ХУ-

МОРА, САТИРАТА И ЗАБАВАТА.
Едни свързват зараждането на
празника с древния Рим, където в
средата на февруари отбелязвали
празника на глупците. Други от-
насят възникването му към древ-
на Индия. На 1 април празнува
рожден ден Музей “Дом на хумо-
ра и сатирата” в Габрово, създаден през 1972 г.

1916 - В БЪЛГА-
РИЯ Е ВЪВЕДЕН
ГРИГОРИАНСКИ-
ЯТ КАЛЕНДАР, кой-
то заменя Юлиан-
ския. Промяната
влиза в сила от 1
април 1916 г., кога-
то дните от календара се преместват с 13 на-
пред - след 1 април 1916 г. следва 14 април. Това
е слънчев календар, зависим от периода на
завъртането на Земята около Слънцето, който
е 365,2422 дни от 24 часа по 60 минути, всяка
по 60 секунди. Средната година по Григориан-
ския календар е 365,2425 дни. За да може броят
на годишните дни да е цяло число, през 4 години
се добавя един допълнителен ден, 29 февруари, а
годината се нарича високосна.

1920 - СЪЗДАДЕНА Е ЛОВЕШ-
КАТА КОМУНА. През декември
1919 г. БКП печели общинските
избори в Ловеч. За кмет е избран
Никола Илиев (на снимката). В
условията на следвоенна криза
провежда активна социална по-
литика. Управлението му е изве-
стно като Ловешката комуна.

1944 - УБИТ Е МИТКО ПАЛА-
УЗОВ, ДЕТЕ-ПАРТИЗАНИН (Р.
1930 Г.). Бащата Трифон става
партизанин в Габровско-Севлиев-
ския отряд. Заради тази му дей-
ност майката Ганка и малкият
Митко са арестувани 15 деноно-
щия. След акция на отряда през
лятото на 1943 г. двамата се присъединяват към
него. Прехвърлени са в болничната землянка, къде-
то се грижат за ранени партизани. На 1 април
1944 г. землянката е разкрита и атакувана от
жандармерията. Митко и майка му загиват.

1947 - УМИРА ЕКАТЕРИНА КА-
РАВЕЛОВА, ОБЩЕСТВЕНИЧКА,
ПУБЛИЦИСТКА (Р. 1860 Г.).
Съпруга на Петко Каравелов. Една
от учредителките на Българския
женски съюз. Участва активно и в
международното движение за мир.
Ратува за подобряване на руско-
българските отношения. Публикува над 50 ста-
тии и политически фейлетони, превежда от
руски и френски език творби на Толстой, Досто-
евски, Юго, Флобер и др.

1966 - УМИРА ДИМИТЪР ДИ-
МОВ, ПИСАТЕЛ И ДРАМАТУРГ
(Р. 1909 Г.). Автор на романите
“Поручик Бенц”, “Осъдени души”,
“Тютюн” и на пиесите “Жени с
минало”, “Виновният” и др.
Председател на Съюза на българ-
ските писатели (1964-1966).

2011 - УМИРА ГЕОРГИ РУ-
СЕВ, ТЕАТРАЛЕН И КИНО АК-
ТЬОР (Р. 1928 Г.). Актьорската
му кариера е свързана с Драма-
тичния театър в Пловдив, Мла-
дежкия театър и Пернишкия
театър, където става и дирек-
тор. Сред основателите е на
Малък градски театър “Зад канала”. Незабрави-
ми по своя колорит са ролите му (обикновено на
отрицателни герои) в киното - “Селянинът с ко-
лелото”, “Дами канят”, “Вчера” и др.

Развод по български

Един предизвестен
развод се състоя -
КНСБ и КТ “Подкре-
па” бойкотират трист-
ранката. Причината -
неизпълнение на спора-
зумение. Което за по-
реден път показва, че у
нас никакви договоре-
ности не издържат
дълго, особено ако са в
името на обикновения
българин. Лъсва исти-
ната - работниците пак

са ощетени. Може ня-
кой да нарече това буря
в чаша вода, но реално
КНСБ и “Подкрепа”
удариха звучен шамар
на правителството.

Става въпрос за до-
ходите на милиони ра-
ботещи и тяхното пра-
во на отдих и регламен-
тирано работно време.
Синдикатите разобличи-
ха кабинета по чувстви-
телната за обществото
тема за извънредния
труд и пряко свързано-
то с него т.нар. сумира-
но изчисляване на ра-
ботното време. Прави-
телството, пригласящо
на работодателските
организации, на практи-
ка се отказва от изпълне-
нието на националното
споразумение, подписа-
но между социалните
партньори през юни ми-
налата година. С него бе

поет ангажимент наци-
оналните правни регу-
лации да се приведат в
съответствие с между-
народните актове. Ста-
ва въпрос и за робовла-
делческото отношение
към наетите в началото
на XXI век. Особено
сега, когато шестима
безработни се състеза-
ват за едно работно мя-
сто у нас. Когато не се
знае как кризата ще
удари тепърва иконо-
миката. Когато близо
800 000 работещи са в
бедност и половината
от тях получават мини-
мална заплата.

Лесно е да се напра-
виш на обиден или да из-
вадиш на показ докумен-
тална абракадабра, в
същото време да за-
гърбиш проблема, кой-
то ерозира от години.
Въпреки несъгласието

на БСП, парламентът
прокара и скандални
промени в Кодекса на
труда. Бе допуснато
грубо погазване на ос-
новния принцип на ко-
лективното трудово до-
говаряне - прието бе, че
в колективен трудов до-
говор могат да се дого-
варят по-неблагоприят-
ни за наетите клаузи от
установените в закона.
А проблемът със суми-
раното изчисляване на
работното време бе
хвърлен на изпълнител-
ната власт, която да го
уреди с. . .  наредба.
Ясно, ще бъдат сезира-
ни международните ор-
ганизации заради отка-
за на властта да прила-
га европейските акто-
ве. Но търпението на
работещите вече е из-
черпано! Ще се види
още на 4 април.

Ева КОСТОВА

Кярът или смъртта!

Трябваше най-сетне
да лъсне безобразието на
Борисов. Като ни
залъгва от джипката с
химери за светло енер-
гийно бъдеще, поне да се
смеем. Но когато заради
ореола си на спасител
лъже директно за скоро-
шно излизане от ужаса
на КОВИД-19 и нещо
повече - разхлабва мер-
ките, за да го галят ня-

кои по главичката, това
вече е престъпление. Да,
ужас е. Защото българи-
те мрат, по 150 на ден.
За десет дни ще са 1500.
Вече по 5100 дневно се
разболяват, само за една
декада ще станат 51 000.
Болниците са претъпка-
ни, усложненията от бо-
лестта се увеличават, ле-
карите изнемогват, а с
имунизациите така изо-
ставаме, че даже ЕС
реши да ни спасява с
нови пратки ваксини.
Там пак затягат мерки-
те. А в тоя момент Сул-
танът се прави на дръж
ми шапката, пуска рес-
торанти, фитнеси, учили-
ща... Само и само да из-
кяри преди изборите.
Да, престъпление е!
Дори д-р Ангел Кунчев
призна, че не лекарите, а
политиците - разбирай

Той, вземат решенията!
“Мерките” срещу

пандемията у нас нямат
нищо общо с медицина-
та и с мнението на екс-
пертите. И математици-
те, които прогнозират
ръст на пандемията, се
възпротивиха на раз-
хлабването. А спешните
лекари направо го наре-
коха “гавра с труда им и
заплаха за живота на
хората”. Не знам дали си
представяте какво е брат
ви примерно да се гърчи
в адска температура и
задух, а линейката да не
идва... Не защото меди-
ците се бавят, а защото
няма как да насмогнат на
сигналите. Резултатът е:
всеки ден десетки жалей-
ки. Това е на съвестта
на г-н здравния ми-
нистър, който слушка и
козирувка на Шефа, кой-

то съвест няма.
Не че е лесно за биз-

неса и за работещите да
оцеляват. Друг е обаче
начинът да им се помог-
не. Интересчето на Бо-
рисов с кюлчетата е
дребна причина да пус-
каш на воля оная с коса-
та. И да насърчаваш хо-
рата, които не спазват
никакви мерки, понеже
им е писнало, вместо да
им разясняваш истината
и да ги стимулираш да
се ваксинират. Друго за-
сега не е измислено. От-
менете незабавно запо-
ведта, прехвърлете па-
рите от смешните ви ма-
гистрали в помощ на
фирмите и хората! За-
щото Борисов и да си
понесе възмездието,
няма кой да върне десет-
ки хилядите измрели и
пострадали българи!

Велиана ХРИСТОВА

Шамарът на чичо Сам
От стр. 1

Изглежда с абсурд-
ния “шпионски скандал”
и новото гонене на рус-
ки дипломати властта у
нас е направила отчай-
ващ опит да притъпи
убийствените критики,
които са били очаквани
в доклада от САЩ. Дру-
гата “сламка”, с която
се опитват да омилости-
вят “партньорите” - по-
купката на още 8 само-
лета Ф-16, също се пре-
чупи. Самият военен
министър призна, че не
можем да очакваме ни-

какви отстъпки и цена-
та дори може да се ока-
же по-висока.

Някои ще рекат:
“Ама защо тия пак се
бъркат в нашите рабо-
ти? Точно те да ни да-
ват акъл. Нали цял свят
видя каква демокрация и
свобода имат на собст-
вена територия. Срамо-
та!”... И вероятно ще са
прави. Но въпросът тук
опира до друго - власт-
та у нас изпитва болез-
нен страх от чуждите
оценки, особено от тази
на Големия брат отвъд
океана. Затова друг път

е толкова активна и
търси всякакви начини
да спечели суперлативи
и снизхождение. Бори-
сов така и не разбра, че
патологичната му сер-
вилност към Запада вече
не работи, напротив.
Презират го. А театъра,
който разиграва, по ни-
какъв начин не носи ав-
томатична подкрепа.

Сигналът от САЩ е
като червен картон за
отиващото си управле-
ние. За всички нас оба-
че той не е достатъчен.
Докато чакаме чужди
сили да ни оправят ко-

чинката, нищо няма да
се промени. Голям праз,
че са ни посочили колко
сме корумпирани. Пра-
вят го за стотен път. И
ЕС ни го казва хиляда
пъти, и какво? Ако ис-
каха, досега можеха от-
давна да свалят Борисов
от власт. Ами Меркел?
Стои ли и тя зад гърба
на Борисов? Или вече
са разбрали, че и на тях
не им е нужен.

Имаме обаче шанс да
променим нещата. Вре-
мето вече го сменихме,
нека тази неделя сменим
и мутренската власт!



 Г-н Попдимитров, какви ще
са основните ви ангажименти в
следващия парламент като наро-
ден представител от Врачанска
област?

- Северозападна България е сред
най-бедните региони в страната.
Българската социалистическа партия
представи целенасочена инвестици-
онна програма - законопроект за
създаване на Държавен фонд за ус-
тойчиво развитие на тази част от
страната ни, чрез който ще се осигу-
рят работа, доходи и перспектива за
развитие на този красив, но обезлю-
ден, край на България. Това обаче
би могло да стане единствено с про-
мяна на корумпирания модел на уп-
равление в държавата, за да получат
хората обратно свободата да опре-
делят сами начина си на живот. Днес
настоящето и бъдещето им зависи
от едноличното и тоталитарно мне-
ние на Бойко Борисов.

Малкият и средният бизнес в
региона са подложени на държавен
рекет от правителството. Ето защо
ще търся възможности за освобож-
даването им от задушаващата ги
примка на ГЕРБ.

БСП предлага редица мерки за
преодоляване на демографския срив
в този процъфтяващ някога край на
България. Моя грижа ще е правител-
ството да предостави повече средст-
ва за отглеждане на дете и след това
детето да бъде обучавано в качест-
вена, а не в днешната хаотична, об-
разователна система. Предлагаме от-
криване на филиал на висше учебно
заведение, в който да се подготвят
специалисти за местната икономика.
Това е един от пътищата за спиране
на демографския срив и обезлюдява-
не на региона.

Възраждането на Северозапада
ще бъде моята кауза.

 Какви са основните проблеми
на жителите на региона и как
могат да бъдат решени те?

- Големият проблем на Североза-
пада е необходимостта от квалифи-
цирани кадри. Доколкото ги имаше в
последните десетина години, поради
липсата на работа и достойно запла-
щане на труда им, те потърсиха спа-
сение в чужбина или в други регио-
ни на страната. Държавата забрави
Северозападна България, управлени-
ето на Бойко Борисов унищожи ав-
торитета на институциите и без гри-
жа от тяхна страна и без нужното
финансиране регионът зае последно-
то място във всички европейски кла-
сации.

Необходима е решителна промя-
на на селскостопанската политика,
като чрез използване на европейски-
те фондове се промени структурата
на земеделските стопанства. Край
реките и съществуващите язовири

Възраждането на Северозапада
ще е моята кауза
Само БСП предлага мерки за преодоляване
на демографския срив в нашия край,
категоричен е водачът на листата
на „БСП за България” във Враца

АНАСТАС ПОПДИМИТРОВ:

трябва да се възстановят зеленчуко-
вите и овощните градини. Регионът
разполага с плодородна земя и доб-
ри климатични условия.

България днес е с най-болното
население в Европейския съюз, тя е
най-бързо топящата се нация. Бол-
ниците в страната са търговски дру-
жества, а лечебните заведения в Се-
верозапада са на “командно диша-
не”. Здравната криза в момента е
най-голямото престъпление на това
правителство - платени са милиони
за ваксини, а ваксини в Северозапа-
да няма достатъчно. И още - ще на-
стоявам четирите общински болни-
ци в малките градове от региона да
са със статут на лечебни заведения,
а не търговски дружества. Особено
необходимо е да се възстановят ле-
карските кабинети в училищата и да
се извършва задължителна профилак-
тика на децата.

Левицата настоява, а аз ще се
боря за това, да се осигурят 5 про-
цента от брутния вътрешен продукт
за образование и 1 процент - за кул-
тура. Ще изисквам и нормална рабо-
та с талантливите деца чрез
извънкласни форми. Наред с това ще
пледирам детските градини и ясли да
бъдат безплатни, както и да се пре-
изчислят пенсиите на всички възра-
стни хора, за да се увеличат те с 20
до 30 процента.

 Грижи ли се достатъчно
държавата за българските твор-
ци? Какви ще са вашите инициа-
тиви в това отношение?

- Културата не е стока и също
като здравеопазването трябва да се
промени моделът на управлението и
финансирането й. Ролята на държа-
вата в подпомагането на културните
институции трябва да бъде не в под-
помагане на развлекателната индуст-
рия, а в създаването на качествен
културен продукт. В държавата няма
управленска стратегия за развитие на
културата, но пък имаме една от най-
бюрократичните системи за управле-
ние в цяла Европа. Необходимо е да
се подпомогне финансирането на про-
екти, защото в момента нямаме визия
за държавна културна политика.

Културата на един народ е га-
ранция за неговата национална иден-
тичност и национална сигурност, а
не както е в момента - стока за про-
дан на пазара.

 Защо БСП трябва да победи
на тези избори? Готова ли е леви-
цата да управлява?

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

“
Êóëòóðàòà íà åäèí íàðîä
å ãàðàíöèÿ çà íåãîâàòà íàöèîíàëíà
èäåíòè÷íîñò, à íå êàêòî å â ìîìåíòà -
ñòîêà çà ïðîäàí íà ïàçàðà

АНАСТАС ПОПДИМИТРОВ е роден през 1958 г. Творческата му
биография започва през 1982 г. след дипломирането му в НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов” като актьор в Шуменския театър. От 1986 г.
е на работа в Драматично-кукления театър във Враца. В периода
1999-2003 г. е и зам.-кмет на общината. От есента на 2010 г.
е председател на Българската асоциация на работодателите
в областта на културата (БАРОК). От 1995 г. до момента
е директор на Драматично-кукления театър във Враца.
Народен представител в 44-тото НС. Владее руски и френски език.

- Лисата на здравно и лекарско
обслужване, липсата на възможнос-
ти за препитание, неовладяната би-
това престъпност и кражбите - това
е реалната картина в селата и малки-
те градове на областта. Ние ще иска-
ме Северозападът да възстанови
възможностите, които имаше до
1989 г. Ще искаме да се стимулира
земеделското производство, осигу-
ряващо трудова заетост и допълни-
телни доходи на населението, като
ще подкрепяме фамилните малки и
средни животновъдни ферми и земе-
делски стопанства. За това в област-
та има всички условия.

Ние ще искаме да се възстанови
структурата на здравната система на
регионален принцип, решително да
се възстанови транспортната систе-
ма, която да дава възможност на
хората от малките населени места за
достъп до областния център. Пътят
Е 79 от Видин за София “се строи”
повече от 12 години, а едва сега, пре-
дизборно, ГЕРБ започнаха неговото

изграждане.
Категорично ще работим за про-

мени в образователната система. В
тази област имаше елитни училища,
които подготвяха десетки кадри за
промишлеността. Днес те не съще-
ствуват.

 Какви са вашите послания към
избирателите? Защо трябва да
гласуват за кандидатите на леви-
цата?

- Защото това е единствената пар-
тия, която предлага добре разработе-
на и обсъждана в цялата страна про-
грама за управление. Програма, коя-
то показва пътя, по който може да се
излезе от статуквото, което ни отда-
лечава от напредналите страни, въпре-
ки средствата, които получаваме по
линия на европейските програми.

С последните си решения прави-
телството на Борисов демонстрира
категорично желание хората да не
стигнат до урните на 4 април. След
чутовния провал на противоепиде-
мичните мерки, след скандала с вак-
сините това правителство умишлено
се опитва да създава паника и страх
у населението, което неминуемо би
довело до ниска избирателна актив-
ност, а с това - и до затвърдяване на
порочния модел на управление на
България от последните 10-11 годи-
ни. Решението е само едно: Масово
излизане на населението, за да уп-
ражни конституционното си право
на вот, без да се страхува за здраве-
то си, при спазване на мерките.
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мялото в последните дни изследване на известния журналист
Георги Готев предизвика огромен скандал, който едва ли ще
затихне лесно. Всичко се трупна на Зоран Заев, но дали “брат-
чето” на Бойко, сръбският президент Вучич, ще излезе сухо
от “мокрите фейк поръчки” срещу България на словенската
НПО, след като тя е финансирана и от Белград, а самият той
в последно време е приемал неведнъж за разговори двамата
директори на скандалната IFIMES? Всеки сам ще прецени кое
как е, ако се запознае с текста на Георги Готев, който публи-
куваме по настояване на наши читатели.
Представяме ви и части от сръбски документи от един много
съдържателен сборник, макар на пръв поглед те да нямат
връзка с публикацията на Готев. Но само на пръв поглед.
Невероятна е иронията. Те разкриват каква е според сърби-
те народността на участниците в трагичните, но епични,
събития преди почти 120 години в Македония. Дека сте били
тогава, “братя” северномакедонци, когато дори според ва-
шия създател и покровител Сърбия Солунските атентати и
Илинденската епопея са български? А без тях балонът на
вашата “славна” история направо ще се спихне. Цитираното
от мен издание е подготвено от авторитетни учени и е дву-
езично, така че, ако някой се усъмни в достоверността на
изнесеното, може да го издири и да прочете документите и
на сръбски език. Не е лошо и в Сърбия да си ги припомнят.

В последно време лъснаха факти, които
показват, че на Балканите нищо лошо не
е забравено. Със съжаление ще отбележа,
че антибългарската истерия в Северна
Македония днес отново се инспирира и
покровителства от Сърбия, и то на най-
високо ниво, въпреки лицемерните
прегръдки между Вучич и Борисов.
В няколко броя ще публикуваме неоспо-
рими документи за случилото се и случва-
щото се във вече вековния триъгълник
България, Сърбия (Югославия) и Македо-
ния. Мисля си, че думата “братя” в държав-
ните отношения на Балканите не може да
се използва без кавички, защото те са били
и са всичко друго, но не и братски. Нашу-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ
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Докато България не прави
ни най-малко усилие да обясни
ветото си срещу членството на
Северна Македония в ЕС, ло-
бистите на Скопие сътворяват
чудеса. Словенски мозъчен
тръст, който нарече България
“грозното лице на ЕС”, твърди,
че българите са бивши богоми-
ли, македонци и турци, насил-
ствено българизирани след
Санстефанския мирен договор.

“Блокирайки интеграцион-
ния процес на Северна Маке-
дония, България блокира инте-
грационния процес на всички
страни от Западните Балкани
в ЕС. Конкретен повод за без-
покойство е информацията, че
България планира да приложи
подобна блокада по отношение
на сръбския път към ЕС. По-
ради горното България е “гроз-
ното лице” на ЕС”, пише сло-
венският “Международен ин-
ститут за близкоизточни и бал-
кански изследвания” IFIMES на
сайта си.

Ето какво пише въпросният
мозъчен тръст:

“Още от самото си създава-
не България е изправена пред
криза на идентичността. Неза-
висимата България е създадена
въз основа на споразумението
между Руската империя и Ос-
манската империя, т.е. Сансте-
фанския договор от 1878 г. То-
гавашната територия на Бълга-
рия е била обитавана предимно
от богомилско, македонско и
турско население, което по-
късно под силния натиск на но-
восъздадената държава беше на-
силствено “побългарено”.
Фактът, че Русия създаде Бълга-
рия, създаде неразривна връзка
с Москва - като противовес на
херцогството и впоследствие

Не е ли време на
Балканите да се
свалят маските
Част първа. Сърбия за Македония - днес и вчера

“Словенски мозъчен тръст: Българите са бивши
македонци”, Георги Готев, Euractiv Bulgaria bg, 15
септември 2020 г.

Кралство Сърбия, което имаше
близки отношения с Австро-
Унгарската монархия.”

И още:
“Българизацията” на населе-

нието продължава и до днес.
България се опитва да прикрие
този факт и оказва силен на-
тиск на етнически македонци в
България да се декларират като
българи, въпреки че според
оценките броят на етническите
македонци, пребиваващи в
България, са поне 10% от об-
щото население.”

По информация на наши
дипломати, IFIMES е словен-
ска НПО, финансирана от Бел-
град и от някои словенски об-
щини (общините възлагат и
впоследствие заплащат за из-
готвянето на анализи), отстоя-
ваща външнополитическите
позиции на Сърбия в Западни-
те Балкани. В последно време
IFIMES оповести редица ста-
тии, съдържащи дезинформа-
ция и даже цинизми по отно-
шение на позицията, която
България зае по темата за Се-
верна Македония.

Тяхна статия относно
българската позиция по РСМ
бе безкритично препечатана в
холандско дипломатическо из-
дание, а в края на 2020 г. друга
тяхна статия е била разпрост-
ранена сред делегациите на
страните-участнички в ОССЕ.

В изпълнение на поставени-
те й задачи организацията до-
сега е публикувала статии с
анти-албанска, анти-хърватска
и анти-черногорска (при управ-
лението на Джуканович) насо-
ченост. Съответно, материали-
те дават израз на най-висока
оценка за Александър Вучич и
Зоран Заев.

Двамата директори на
IFIMES Зияд Бечирович и Аляф
Бахтияр са понастоящем назна-
чени за съветници на правител-
ството на Зоран Заев, както и
са провели няколко лични сре-
щи с Александър Вучич в пери-
ода от 12 февруари 2020 г.
насам.

В борда на НПО участват
Будимир Лончар, който е бивш
югославски външен министър
между 1987 и 1991 г., както и
Зоран Живкович, бивш вътре-
шен министър (2000-2003 г.) и
премиер на Сърбия от 2003 до
2004 г.

Основните тези на IFIMES
в статиите срещу България са,
че Зоран Заев е фактор на по-
ложителни реформи, поставен
в риск заради националистиче-
ската политика на София.

Властите в София са обви-
нявани, че заели сегашната си
позиция срещу Република Се-
верна Македония заради пред-
стоящите избори, както и за да
разсеят населението си от
състоянието на държавата.

Неправителствената органи-
зация обявява, че България
продължава “фашистката си
политика” от Втората световна
война; че не съществува
българска идентичност, а тя е
изкуствено създадена от Русия
чрез “българизация” на местно-
то македонско и турско населе-
ние, че тази “българизация”
продължава и до днес. ЕС се
призовава да накаже България
за позициите й.

“Освободителната борба
на българите в Македония и
Одринско 1902/1904, дипло-
матически документи”,

(отг. редактор Н. Тодоров,
съставители Т. Добриянов, Т.
Бакалов, Ц. Дойнова, Р. Попов,
К. Попова и Й. Шопов с учас-
тието на Хр. Михайлов, Б. Са-
марджиев, Р. Божилова и Л. Пи-
саров ), изд. “Наука и изкуст-
во”, 1978 г.

Из Доклад от сръбския ге-
нерален консул в Битоля до
министъра на външните ра-
боти С. Лозанич...

Битоля, 25 януари 1903 г.
Превод
Господин министър,
... До преди повече от годи-

на време дейността на комите-
та имаше чисто български ха-
рактер, те носеха българското
знаме на освобождението, свои
привърженици те намираха
само сред ония, които са
прегърнали българската народ-
на идея. От нашите и от гръко-
маните се чуждееха, даже се
бояха и дори се предпазваха от
тях с различни заплашвания. В

последно време те издигнаха
знамето на освобождение на
християните въобще и из-
веднъж започнаха да се обръ-
щат за помощ и сътрудничест-
во към всички християни, от
каквато и народност да са. От-
тогава те въоръжават всички
християнски села, разпределят
на тях данък “за общото дело”,
отсядат на конак свободно у
тях, а те ги приемат отчасти от
страх, но най-вече от общото
за всички чувство, че им е все
едно как ще се наричат ония,
които ще ги освободят от злото
и непоносимо положение...
Действайки за “общото дело”
комитетите безспорно ще имат
явните симпатии на цялото ту-
кашно население, но не трябва
да се изпуска пред вид обстоя-
телството, че те си остават
български комитети и винаги са
ръководени от София... Досе-
гашните различни настроения
на населението станаха сега
едно единствено, и който от
претендентите за тази област
успее да ръководи това настро-
ение, той ще спечели... Засега
то е напълно в ръцете на бълга-
рите, но не е късно да се по-
мисли за начина, по който бих-
ме и ние направили нещо в това
направление...

На 13 т.м. една чета от 18
четници под ръководството на
поп Ристе от с. Велгощи се
сражавала с войска при охрид-
ското село Койнско... След
кратка схватка загиват от че-
тата сам поп Ристе и още два-
мина, а един ранен бил хванат
от турците и откаран в Охрид,
където наскоро умрял... По
късно още двамина от селяни-
те умрели от бой. Българският
владика се оплакал с депеша в
Цариград против постъпката
на властите по отношение на
християните... Когато власти-
те обадили на българския мит-
рополит да вземе телата на
двамата селяни, които умрели
в затвора, последният не искал
да приеме това и отново се

оплакал в Цариград... Това
събитие повлекло и арестува-
нето на Леон Огнянов, секре-
тар на българската митропо-
лия в Охрид и някой си Янко,
каикчия, който пренасял пуш-
ки на комитета от Подградец...

Тогава писах, че бугараши-
те (недружелюбно, презрител-
но название на българите на
сръбски език - бел. прев.)...
енергично са се заели да нака-
рат ония родители, които из-
пращат своите деца в нашето
училище, да се откажат от това,
забраняват на своите при-
върженици всяко събиране с
нашите хора, техните деца
пеят песни против сърбина...
Като причина за това
изтъкват, че Сърбия не работи
за доброто на македонците...

Веднага след обявяването на
най-новите реформи властите
се постараха да привлекат кой
да е християнин за жандарин.
Обявите бяха разлепени на-
всякъде из града на турски,
гръцки и български език, а така
също и във вътрешността. До-
сега не се е чуло някой христи-
янин да е приел такава
длъжност... Комитетите са из-
дали забрана и заплашват със
смърт онзи, който би приел
такава длъжност...

Генерален консул Мих Г.
Ристич, с.р.

Извештан от 1903 г. №4
Из Доклад на управлява-

щия Сръбското генерално
консулство в Скопие до Ми-
нистерството на външните
работи

Скопие, 10 май, 1903 г.
Превод
След солунските безредици

започна арестуването на нови
бугараши и в Косовския вила-
ет, и в Скопския санджак. Ня-
кои бугараши са арестувани по-
рано във Велес и Щип, след
което оковани са доведени с
вчерашния влак в Скопие и
хвърлени в затвора. Техните
имена са:

Комити от Македония в Илинденско-Преображенското
въстание. Според Зоран Заев: “Илинденското въстание
е македонско и ако някой гражданин от България иска,
нека да го чества...”
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Премиерът Бойко Бо-
рисов се пъне в сизифов-
ски труд вече 20 години в
кулоарите на властприла-
гането, давайки благосло-
вия за мистичен брак меж-
ду собственото си послу-
шанско следване на чуж-
доземни напътствия и
пълноценната защита на
нашите национални инте-
реси. Пътем се изявява и
като неуморен многоста-
ночник. Като посредством
сервилното мнозинство от
медиите нашепва в трета
октава в ушите на всеки
от нас, че точно той и
никой друг е бащата на
всичко светло във всекид-
невието ни, създателят на
това, що струи радостно в
душите ни и ни качва на
седмото небе от кеф. А
пък лошоправачите, тези
мазачи на катранени пет-
на връз Бойко-Борисови-
те миражи за китни бъдни-
ни на нашето Отечество,
тези зли изчадия той, Бо-
рисов, храбро и безпощад-
но ще ги срази на избори-
те. Все на ползу Роду!

Върнем ли лентата на
времето, съзираме как от
2009-а персоната Борисов
все се самохвали, че е над-
минал дори американския
изобретател Томас Алфа
Едисон, като е конструи-
рал мощна политструйка,
за да почиства България от
миязмите на “комунягите”
и “катастрофическото”
управление на БСП.

Напуснем ли терито-
рията на общите разсъж-
дения и насочим ли се към
конкретността, детайлите
наслагват апокалиптична
обстановка, която може да
съперничи по ужасите си
с картината “Герника” на
Пабло Пикасо за бомбар-

Прелъстен и изоставен

“Който следва робски другите, той не следва
нищо.”

Мишел дьо Монтен (1533-1592), френски фило-
соф-скептик от Възраждането

Славчо КЪНЧЕВ*

ДОКУМЕНТАЛЕН ПАМФЛЕТ

дировките над мирното
баско градче Герника в
Северна Испания по вре-
ме на Гражданската война
(1936-1939).

Първо. Б.Б. пое търже-
ствен ангажимент преди
изборите през 2009-а да
разчисти българската ико-
номика от корупционни
практики. Това изобщо,
ама съвсем изобщо не ста-
на. Въпреки настояването
на Асоциацията за борба
против корупцията в
България да бъдат обслед-
вани предварително всич-
ки законопроекти дали не

създават условия за коруп-
ция и съответно да бъдат
отстранени дефектите им.
Или да бъде прилаган из-
ползваният от правителст-
вото на САЩ софтуер за
обследване на тръжните
процедури за наличие на
тайни договорки и/или
комисиони. Също и да
бъде използвана система-
та “ARACHNE”, препоръ-
чана от ЕК на държавите

членки за контрол върху
тръжните процедури.
Както и да бъде въведен
т.нар. Закон на Линкълн -
Закон за фалшивите пре-
тенции. Одобрен от Кон-
греса на САЩ още през
1863 г. и даващ възмож-
ност на активни граждани
да разобличават ощетява-
ния на държавната хазна.
За награда те получават до
30% от възстановените
държавни загуби. Е, при
този вариант масовата
игра на “стражари и апа-
ши” у нас е гарантирана.
Тогава може и много пари
да икономисаме от запла-
тите в прокуратурата, ко-
ято и без това преднаме-
рено блее пред системна-
та корупция. Уви, грънци!
Точно обратното се слу-

чи при управлението на
Б.Б.: корупционните ма-
шинации при големите
тръжни процедури избуя-
ха като гъби след дъжд.
Затова именно тук, в
България, бе регистрира-
но световно откритие:
държавните мангизи могат
да бъдат крадени не само
на пачки, но и на бали. И
има за всички, без тия
няколко милиона българи
и българки, които са
скъсани на изпита по та-
рикатлък и не са се от-
крехнали как в живота да
играят всичко коз.

Второ. Най-трудното
в работата е да си гледаш
работата. Особено когато
си седнал върху ми-
нистър-председателския
стол. В читанките за
държавно управление е
записано, че двата основ-
ни критерия, по които
бива оценявано едно уп-
равление, са ефективност
и легитимност. Ефектив-
ността се върти около

това колко бързо прави-
телството може да наме-
ри успешни решения на
възникнали проблеми, до-
като легитимността е
свързана с въпроса докол-
ко гражданите подкрепят
тези решения.

В бележника на живо-
та персоната Б.Б. получа-
ва поредица от цафки,
сиреч оценка слаб 2. На-
пример официалното
“осъждане” от Борисов на
политиката на руските
власти в казуса “Алексей
Навални”. Ах, какъв не-
простим грях, че съдебни-
те власти в Русия не си
пишат на коляно решени-
ята по “услужливото” су-
флиране откъм двата бря-
га на Атлантическия оке-
ан. Понеже им е ясно като
бял ден, че подражателят
обрича сам себе си на
безнадеждна посредстве-
ност. На това отгоре ще
го гризкат и заради автор-
ските права върху неоли-
бералната доктрина.

Борисов си е наумил,
че българският народ е
кретенозавър с мозък, го-
лям като хапче витамин С,
а реотаните му да загрява
колко прави 2+2 съвсем са
разбрицани. Затова и Б.Б.
вече 10 години го пунтира
по проблема с развитието
на българската енергети-
ка за в бъдеще. Което об-
стоятелство подтиква по-
съобразителните индиви-
ди сред българското насе-
ление отсега да се светнат
как се отоплява иглу и да
се ограмотяват как са си
готвели съплеменниците
на Петкан.

Сега на Борисов му е
изкомандвано “кръгом!”
и той, врътнал се като
пумпал от времето, кога-
то парадираше, че член-
ската книжка в БКП топ-
ли сърцето му, 25 часа в
денонощието стои на зад-
ни лапки и чака ли чака
командите от западна по-
сока. А Департаментът на
САЩ го зашлеви. Като
прилъстена и изоставена
мома е. Нерешеният от
Бойко Борисов проблем
е, че той бягаше по тъч
линията, вместо да пода-
де пример за възвеждане
на националното самосъ-
знание на по-висок етап,
отколкото е утвърденото
досега чупене на стойки
пред “големите”. В про-
тивен случай при кон-
фликт на интереси между
нашите и някой от “голе-
мите” България винаги ще
бъде на нула. Както е
досега.

* Авторът е предсе-
дател на УС на Асоциа-
цията за борба против
корупцията в България

Петър Попарсов родом от
Богомил, по-рано директор на
българските училища в Щип...

Бане Кушев, директор на
велешките училища; Ванчо Ко-
тев, бивш учител...; Раде Рашта-
нец, бивш бакалин в Скопие...;
Миле Дерменджиев, най бога-
тият търговец във Велес; Геор-
гиев, писар на българската ми-
трополия във Велес...; Томе Па-
найот, коджабашия (кмет на
Щип)...

Управителят на нашите учи-
лища в Куманово съобщава на
Митрополията, че на 8 този
ме[сец] е  арестуван в Кумано-
во най-видния тамошен бугараш
Зафир Новоселски със своя зет
Ефрем Палачански, защото има-
ло съмнение, че са във връзка с
комитета...

Заместник-генерален кон-
сул, секретар в Министерство-
то на външните работи,

М. В. Веселинович, с.р.
Извештан од 1903 година, с.

231-232

Из Доклад от сръбския ге-
нерален консул в Скопие до
Министерството на външни-
те работи...

Скопие, 18 април 1903 г.
Превод
Цяло Скопие се разтревожи

от вестта за солунските съби-
тия. Говори се само за тази
снощна нечовешка постъпка на
комитета, за която вече споме-
нах в доклада. С днешния влак
стигнаха тук и много различни
подробности, от които се раз-
бира, че комитетът на много
места е поставял и хвърлял бом-
би, но не навсякъде с успех...

Хилми паша, по повод на
това събитие казал на г. Йеен,
дописник на големия датски ве-
стник “Nationltidinge” - “Виж-
те, че всъщност българите ни
гонят, а не ние тях!”

Управляващият местната
полиция вчера в своята канце-
лария каза доверително на мен
и на руския драгоман (прево-
дач - Хр.Г.), че полицейското
отделение има официално съоб-
щение от Цариград, че петима
учители (трима мъже и две
жени) са били миналата есен
приети на служба в Скопие по
искане на Българската екзархия
и че Портата разбрала, че Ек-
зархията ги е поставила под
давлението на българския ко-
митет, за което портата обърна-
ла внимание защо тези хора са
на служба в Скопие...

В битката при Неврокоп на
15 този месец са загинали 17
българи и 18 са ранени...

Вчера са арестувани в Ско-
пие неколцина българи...

Генерален консул Мил. П.
Куртович

Извештан од 1903 година, с.
182-185

Из доклад на управлява-
щия Сръбското генерално
консулство в Скопие М. Мар-
кович до министъра на
външните работи на Сърбия
Л. Калевич...

Скопие, 5 август 1903 г.
Превод
Господин министър,
Имам честта да ви изпратя

доклада за движението на въста-
ниците и положението в битол-
ския вилает и Гостиварска каза,
който учителят от Дух изпрати
на митрополията. Този доклад
гласи:

“На Илинден миналия месец
българските въстаници, които
според слуховете са около 3000
души, обсадили Кичево и започ-
нали да воюват с турската вой-
ска. По време на боя обсадили
града и отнели мунициите на
войската. Според това, което се
говори, от турската войска са
убити много, но точният брой
не е известен... Всички села са
опустошени... Турците разгра-
биха имането им, а селата запа-
лили...

М. Маркович
Извештан од 1903 година,

с. 324-327

Паметникът на Солунските атентатори в Скопие

Освен тези арести снощи е
извършено щателно претърсва-
не на сградата, където се нами-
ра българския пансионат.

Претърсването е траело цели 6
часа... Говори се, че е аресту-
ван и един учител, но това не е
още потвърдено...
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При управление на БСП спираме концесиите
на двата терминала на пристанището, категоричен
е водачът на листата на „БСП за България” във Варна

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

Всеки проект във Варна
е обвързан с брутални
корупционни схеми

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ е роден през 1967 г. във
Варна. Завършил е Математическата гимназия
“Д-р Петър Берон” в града със специалност “Физи-
ка”. Висшето си образование завършва във ВВМУ
“Н. Й. Вапцаров” със специалност “Корабоводене
за гражданския флот”. Преминал е обучение по
програмата “Професионалният мениджър” към НБУ
по еталона на световния лидер The Open University.
Дълги години работи в корабния, транспортния
и логистичния бизнес. Лидер е на БСП във Варна.
Бил е председател на Общинския съвет, председател
на Националната асоциация на председателите
на общински съвети в България през 2007 г.
Член е на НС и на ИБ на БСП. Бил е народен
представител в 42-рото НС. Владее английски
и руски език. Женен, има две дъщери.

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА
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“

 Г-н Гуцанов, какви ще
са вашите каузи като на-
роден представител от
Варненска област?

- Не искам да звучи като
клише, защото и аз съм умо-
рен от това всички да обеща-
ват преди избори. Но много
ме боли, като виждам в какво
положение са хората в момен-
та и още повече - в последната
година. Не само във Варна, но
и в цялата страна. Безработи-
цата в града ми и в областта в
момента е на болезнени нива.
А кризата с коронавируса до-
принася за тази лоша статис-
тика. Хаотичните действия на
сегашното правителство вло-
шават още ситуацията. Толко-
ва хора са без работа, без до-
ходи и не знаят дали и кога ще
могат да работят отново. Ико-
номиката е това, което трябва
да бъде съживено във Варна и
региона незабавно.

 Какви са основните
проблеми, които стоят пред
жителите на региона, и как
могат да бъдат решени те?

- Не сме спрели да обика-
ляме областта, не само по
време на кампанията, но и
преди това, ще продължим и
след това. Хората нямат еле-
ментарни неща. Нямат транс-
порт, на места има по един
автобус на ден. Нямат лекар,
представяте ли си? Ами ако
имаш нужда от помощ? Дори
няма как да стигнеш до меди-
цинско лице, защото няма с
какво. Е, тези, които имат
коли, трябва да ги ремонти-
рат през седмица, защото ули-
ците са осеяни с дупки. Иначе
много помпозно се рекламира
какво са свършили управлява-
щите за региона, но тази рек-
лама е за няколко места в гра-
да. И то на каква цена?

Няма човек, който да отре-
че, че корупцията тук е достиг-
нала такива висоти на наглост-
та, че не знам какво още тряб-
ва да се случи, за да се задей-
стват компетентните органи.
Тези хора, които в момента
управляват града и областта,
трябва незабавно да се срещ-
нат с прокуратурата и вярвам,
че този ден скоро ще дойде.

Всеки проект тук е
обвързан с брутални корупци-

онни схеми. Погледнете про-
бива “Левски”, проектиран
преди 1989-а, по времето на
БСП влезе в общия устройст-
вен план на Варна и се реали-
зира в момента. Цената, на
която е реализиран този про-
ект, е близо 160 милиона, а той
е 3,1 км. Вие чували ли сте
цена на километър над 50 ми-

лиона?!  Мисля, че пробивът
между Берген и Осло, най-го-
лемите тунели, които са про-
копани, сигурно струва по-
малко на километър. А колко
струваше новият тунел, който
отвориха преди седмици? За
колко милиона става въпрос?
Все едно го прокопаха нано-
во. Или се смениха осветлени-

ето и системата за вентилация?
И на Аспаруховия мост

вероятно ще се направи ре-
монт на същите безобразни
цени. Бих погледнал под мос-
та, където е тръбата и къде-
то кметът Иван Портних
криеше, че близо 8000 куб. м
фекалии се изсипват в езеро-
то на Варна.

Тези неща не бива да се
забравят, не можем да ги за-
бравяме! И хората трябва да
имат смелост да искат смет-
ка за всички тези безобразия!
Няма да спра да повтарям -
корупцията трябва да бъде
приравнена на национално
предателство!

Но да се върна на темата
за икономиката - важно е да
бъде възстановен фериботни-
ят  комплекс, който предлага
уникална жп логистика. В
програмния период има заде-
лени десетки милиарди евро,
предвидени за модернизация
на жп транспорта в България.
Цяла Европа отново се обръ-
ща към железопътния транс-
порт. И би било безумно ця-
лата тази база да не бъде из-
ползвана. Цялата логистика -
и на жп транспорта, и на фе-
риботния комплекс, е спъвана
от натиска на различни част-
ни и корпоративни интереси.

Погледнете пристанище
Констанца - преди около 15
години бяхме много близки по
брой обработени контейнери
и товари. Сега ни изпревар-
ват не в проценти, а в пъти по
привлечени товари. Абсурдно
е! Задължително е удвояване-
то на линията Варна - Русе и
увеличаване на скоростта на
движение на композициите по
нея. Това е от изключителна
важност за превоза на товари
и стоки по направлението
Румъния. Има още толкова
неща, които трябва да бъдат
свършени. Ако бяха направе-
ни, когато ние ги започнахме,
сега Варна щеше да е като
Виена, като Генуа.

 Какви са вашите по-
слания към избирателите?

- На първо място - да изля-
зат и да гласуват на 4 април.
Много е важно да гласуват.
Само така можем да променим
нещата и да излезем от тази
задушаваща хватка. Целта на
властта в момента е ниска из-

бирателна активност, защото
тя помага на нея. Затова се
всява страх и смут, затова са
тези хаотични действия около
пандемията. Избирателите
обаче не бива да се страхуват
и трябва да излязат да гласу-
ват. Сигурен съм, че всички
мерки за безопасност ще бъдат
спазени. Гласувайте по съвест
и не продавайте гласа си. 50
или 80 лева няма да оправят
положението ви.

Нашите кандидати полу-
чават плашещо много сигна-
ли при обиколките в област-
та - за купуване на гласове, за
натиск, заплахи и принуда. За
това сезирахме и Областната
дирекция на МВР. Не знам
дали ще направят нещо, за да
спрат този рекет, но бяхме
длъжни да дадем знак, че ние
знаем. И това рано или късно
ще спре! Но може да спре
само с помощта на хората.
Не бива да се поддават на на-
тиска и страха. Не може все-
ки път купеният и корпора-
тивният вот да определят
съдбата ни. Крайно време е
да се противопоставим, каква
по-сигурна форма на протест
от това да гласуваме?

 Представете листата
на кандидатите на левица-
та за народни представите-
ли. Защо вашите съгражда-
ни трябва да ги подкрепят?

- Хората, които застанаха
до мен, са прекрасни. Всички
сме от областта. В нашата ли-
ста няма гастрольори. Поглед-
нете листите на останалите
партии - почти всички са по-
ставили за водачи хора, които
нямат нищо общо с Варна и
областта. Как те ще решават
проблемите тук, като на тях
не им пука за региона?! Те не
милеят за него. Много държах-
ме този път всички да сме от
нашата област, защото само
така можем да гарантираме, че
истински ще се борим за реша-
ване на проблемите тук.

Не по-малко важно е, че в
листата имаме много млади,
умни, амбициозни хора. Хора,
пълни с идеи и ентусиазъм да
променят държавата си зара-
ди своите деца, които все още
са малки и родителите им ис-
кат да живеят тук. И най-важ-
ното - ние сме по-обединени
от всякога. А само когато ра-
ботим в екип, можем да пече-
лим битките, които хората
искат от нас да поведем.

 Готова ли е БСП да
управлява? Защо ГЕРБ тряб-
ва да си ходят от властта?

- БСП е единствената пар-
тия, която е алтернатива на
ГЕРБ. Няма друга, която да
може да управлява в момента.
ГЕРБ трябва да си ходят зара-
ди всички безобразия, които
излизат наяве всеки ден. Хора-
та ги посочват, не ние. Безра-
ботицата, корупцията, колаби-
ралата здравна система - те не
могат да се скрият зад моноло-
зите от джипката на Борисов.
И 4 април е датата, на която
можем да променим всичко.
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В деня на шегата, но съвсем не на
шега, Столичният куклен театър ще
представи своята първа за тази година
премиера на постановката за най-мал-
ките - “Косе Босе”, по пиесата на Рада
Москова. Само ден след това, на
3 април, ще се състои премиерата на
“Малката Нула” - авторски спектакъл
на Мила Коларова и Румен Гаванозов,
вдъхновен от Джани Родари, научи
ДУМА от Албена Халачева. Интерес-
ната и поучителна история за наивно-
то Косе Босе и лукавия Лисан ще
оживее благодарение на екипа: драма-
тизация и режисура - Тодор Вълов,
сценография и кукли - Стефка Кювли-
ева, музика - Елена Методиева, и ак-
тьорите Ана-Мария Лалова, Ваня Ка-
мянска, Любомир Генчев, Мариан Ран-
гелов. Премиерата е на 1 април от 19
ч. в салона на ул. “Гурко” 14. На 3
април от 16.30 ч. в салона на бул.

Русенската филхармония
свири Моцарт във Варна

Русенската филхармония с дири-
гент Максим Ешкенази и солист Ге-
орги Черкин - пиано, изпълнява избра-
ни произведения от Моцарт на
3 април от 19 ч. в зала 1 на Фести-
валния и конгресен център във Варна.
Максим Ешкенази се стреми да при-
влече все по-многобройна публика в
концертните зали и да популяризира
ценностите на оркестровата музика.
През последните години Георги Чер-
кин се занимава активно с компози-
ране и оркестрация; неговата основна
цел е да обогати известни клавирни
произведения с разнообразните тем-
брови палитри на симфоничния звук.
Има завършени транскрипции за пи-
ано и оркестър на “Лунната сона-
та” от Бетовен, “Годишните вре-
мена” на Чайковски, “Вариации на
тема от Паганини” от Брамс и
много други. Билетите от 27 март
важат за 3 април без заверка.

Поетично четене на Пейчо
Кънев във Велико Търново

Поетът Пейчо Кънев ще чете свои
стари и нови творби във “Vino Veritas”
във Велико Търново на 10 април от
19 ч. Входът е свободен, а виното -
изключително! Творбите на Пейчо
Кънев са публикувани на английски с
множество публикации в САЩ, Вели-
кобритания, Канада, Австралия, Ин-
дия и др. Автор е на 8 книги с поезия
и един сборник с разкази, издадени в
България, Америка и Европа. Съосно-
вател и главен редактор е на лите-
ратурното издателство “Kanev
Books” в Ню Йорк (2010-2013).

СНИМКА АСЕН КРАЛЕВ

“Янко Сакъзов” 19 ще бъде представе-
но премиерното заглавие “Малката
Нула” - авторски спектакъл на актьо-
рите Мила Коларова и Румен Гавано-
зов, съвместна продукция на СКТ и
фондация “Горе на дървото”. Музика-
та е на Мартин Любенов. Представле-
нието е подходящо за деца над 4-го-
дишна възраст.

Зрителите, които поради ограниче-
ния брой места - до 30%, няма да могат
да присъстват на премиерите, ще имат
възможност да видят представленията
на 3, 4, 10, 18 и 24 април - “Косе
Босе”, и на 3, 4 и 18 април - “Малката
Нула”. В програмата за април на
ул. “Гурко” 14 са още “Боризмейко”

Премиери в Столичния
куклен театър
„Косе Босе”
и „Малката Нула”
очакват децата
в двата салона

„Кармен” и „Шрек” играят
в Софийската опера

Във връзка с разрешението да се
провеждат спектакли на закрито
при 30% заетост, от Софийската
опера и балет информират, че спек-
такълът “Кармен” от Жорж Бизе
на 2 април от 19 ч. ще се състои.
Поради големия интерес към мю-
зикъла “Шрек” на 3 април от 19 ч.
ще има извънредно представление.

СНИМКИ СТОЛИЧЕН КУКЛЕН ТЕАТЪР

“Косе Босе”

от Славчо Маленов, “СВЯТ/О” - ав-
тор, танци и постановка Дуда Пайва,
Холандия (гост), “Ние, врабчетата” от
Й. Радичков, “Любопитното слонче”
от Ръдиард Киплинг, “Кой има мага-
решки уши?”. В салона на бул. “Янко
Сакъзов” 19, освен “Косе Босе” и
“Малката Нула”, ще бъдат представе-
ни “Котаракът в чизми” по приказката
на Шарл Перо, “Момче и вятър” по
българската народна приказка, “Мал-
кият Мук” по Вилхелм Хауф, “Трите
прасенца” - автор и режисьор Вене-
лин Кьосев.

Представленията в Столичния кук-
лен театър ще се играят при спазване
на всички противоепидемични мерки.

Излиза специално издание
на последната биографична
книга на Татяна Лолова

Обичаната актриса Та-
тяна Лолова ни напусна
на 22 март. Няма незаме-
ними хора, но има непо-
вторими. Тя е именно от
тях. Последно тя сподели
с публиката си своите те-
традки и рисунки, които
беше пазила толкова мно-
го години. Отвори ги, за

да си спомня за  своя
съпруг Славето. Така се
роди книгата “Дневници
& делници”, под състави-
телството и редакцията на
журналиста Георги То-
шев.

Книгата бе представе-
на през октомври 2019 г.
в литературния клуб “Пе-

рото” към НДК, както и в
поредица пътувания в
страната и чужбина.

Сега в книжарниците
може да се намери специ-
алното издание на “Днев-
ници & делници” в памет
на кралицата на театъра,
научи ДУМА от Елица
Пенова. В книгата е вло-
жена като подарък голяма
картичка с авторски шарж
на самата Татяна Лолова
с дата 19 март 1988 г.
Това издание разкрива

таланта на актрисата не
само на сцената и екрана,
а и уменията й да рисува,
да прави дизайн на дрехи
и кукли, да представи себе
си чрез разказите си за ко-
леги, приятели, познати.
Татяна Лолова озаряваше
не само сцената и екрана.
Появата й, където и да е,
караше хората да се ус-
михнат и да засияят. Тя
беше светъл човек, нека е
светъл и небесният й
път!, споделят издателите.

Шареният, весел
свят на Ивайло
Димитров
в галерия
„Възраждане”

Галерия “Възраждане” в Плов-
див кани на изложбата живопис
“Шарен свят, весел свят” на Ивайло
Димитров, подредена до 19 април.
Официалното откриване ще бъде на
2 април от 18 ч. в двора на галери-
ята. Творбите ще може да се видят
на живо в салона, при спазване на
всички противоепидемични мерки,
както и онлайн - на сайта и фейс-
бук страницата на галерията.

“Един чуден, неординерен та-
лант, Ивайло Димитров е абсолют-
ният контрапункт на така назова-

ните “нови форми” в съвременната
живопис. График по академично
образование, рисувач по натура,
той живописва необикновените си
сюжети с много хумор, българщина
и фарсови образи. Обича обратна-
та, обърканата перспектива, особе-
но в големите му картини, които са
населени с много персонажи от
Българско, от литературата, от све-
товната история. Ивайло няма ана-
лог в българското изобразително
изкуство! Елате и се възхитете на
изкуството му!”, отправя покана
галеристката Краси Алексиева.

Ивайло Димитров е роден през
1967 г. в София, където през 1986 г.
завършва Художествената гимназия.
През 1998 г. завършва Национална-
та художествена академия, специ-
алност “Графика” при проф. Гали-
лей Симеонов. Има осъществени
17 самостоятелни изложби. Илюст-
рирал е две книги - “Чудният свят
на шахмата” от Костас Царухас и
стихосбирката на Мария Чомакова.
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ЧЕТВЪРТЪК
1 АПРИЛ14

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

10oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Очаква се облачността да намалее
и почти над цялата страна ще се установи
предимно слънчево време. Ще духа до умерен
североизточен вятър. Максималните температури
ще са между 12 и 17 градуса, малко по-студено
ще е край морския бряг. Атмосферното налягане
се понижава и вечерта ще се доближи
до средното за април.

ВИДИН
19c

СОФИЯ
15c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
16c

РУСЕ
15c

ПЛОВДИВ
16c

ВАРНА
12c

БУРГАС
10c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Ще приемете делово пред-
ложение и наравно с парт-
ньорите си ще пристъпите
към реализацията му.

ОВЕН

Очаквайте приходи, с ко-
ито ще се успокоите. Лич-
ният ви живот се нуждае
от обновяване.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще се погрижите за рабо-
тата си, за да елиминира-
те изненадите до мини-
мум. Успехи.

22 май - 21 юни

РАК

Професионалните ви каче-
ства ще получат добра
оценка. Доволни ще оста-
нете от финансите.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Авторитетът, опитът и
доброто ви отношение
към околните ще благо-
приятстват придобивки-
те ви.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Не се притеснявайте, ако
сте в началото на нова
работа или проект. Ще се
справите успешно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Можете да сте и по-доб-
ри, както на работното
място, така и в отноше-
нията си с околните.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Податливи сте на наст-
роението на времето и е
възможно то да провоки-
ра у вас неразположения.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

В стремежа си да сте
полезни и добри ще напра-
вите възможно началото
на нова инициатива.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Доверието, изградено меж-
ду вас и колегите, ви осво-
бождава от обяснения на
действията си.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Финансови сделки ще опре-
делят значимостта на
днешния ден. Консулти-
райте се с експерти.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се чувствате удовле-
творени, изпълнени с енер-
гия и желание да про-
дължите само напред.

ХОРОСКОП

05.10 √Ë„‡ÌÚÒÍË Ô‡Ì‰Ë, Ó‰Â-
ÌË ‰‡ ·˙‰‡Ú ‰Ë‚Ë ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /4 ÂÔ./

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 œÚËˆ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-

Ëˇ, 2003„./, ÂÊËÒ¸-
Ó √‡ÎËÌ‡  ‡ÎÂ‚‡

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰Ë-

ÂÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ,
4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
04.20 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰Ë-

ÂÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ,
4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.20 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

(Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ Ì‡Ú‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË  (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

(Ô)

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó-
˜Â‚ Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.6

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.69

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.7

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË
Û·ËÈÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.57

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-
ÚÂÌ „‡‰î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.63

21.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî -
ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ, Ò.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.14 ÂÔ.105

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -
ÚÓÍ¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.4

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-
ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -

Á‡·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 «‡ ÓÊ‰ÂÌËˇ ‰ÂÌ Ì‡

¬Î‡‰ËÏË œÓÁÌÂ
ì¬ÂÏÂÌ‡Ú‡ ÌÂ ÒÂ ËÁ-
·Ë‡Úî

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО СЛЪНЧЕВО

14oС 15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД

19oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД

17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



Песните на китовете имат същата
структура като на джаз музиката.

Според мъжете най-привлекателната
част от женското тяло е... гърбът.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
1 АПРИЛ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¬¿—»À ¬≈À≈¬, ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ ”— Ì‡ ¿» ¡
»¬¿Õ —“¿Õ◊Œ¬, ÔÓÎËÚËÍ,
‰ËÔÎÓÏ‡Ú, ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ ‚˙Ì¯ÌËÚÂ ‡·ÓÚË
Ã¿√ƒ¿À≈Õ¿ Ã¿À≈≈¬¿,
·Ë‚¯‡ ÚÂÌËÒËÒÚÍ‡
Œ√ÕflÕ √≈À»ÕŒ¬, ÂÊËÒ¸Ó
–¿ƒ» Õ≈ƒ≈À◊≈¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
¿Í‡‰. –¿ƒŒÃ»– –¿ƒŒÃ»–Œ¬,
Ù‡Ï‡ÍÓÎÓ„
—¬≈“À¿ ¬¿—»À≈¬¿, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
—»ÃŒÕ ¬¿–—¿ÕŒ, ÙÓÚÓ„‡Ù
—»Ã≈ŒÕ ¬À¿ƒŒ¬, ‡ÍÚ¸Ó

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

-  ‡Í Â „‡‰ÊÂÚÓ ÚË?
- ¬Â˜Â ÌÂ ÏË Â „‡‰ÊÂ...
- —Î‡‚‡ ¡Ó„Û!!! Ã‡ ÚÓÈ ·Â¯Â ÏÌÓ„Ó
ÔÓÒÚ ÚÓˇ!
- ¬Â˜Â ÏË Â Ò˙ÔÛ„.
- ¿-‡-‡... “‡Í‡ ÎË?! ≈-Â-Â! “Ó‚‡ Â ÒÚ‡-
ıÓÚÌÓ!!! ¬ËÂ ÒÚÂ ˜Û‰ÂÒÌ‡ ‰‚ÓÈÍ‡,
Ú‡Í‡ ‰‡ ÒË ÔËÎË˜‡ÚÂ ‰‚‡Ï‡Ú‡...

Полски експерти твърдят, че създа-
доха калкулатор, с помощта на който
може да се изчисли след колко неус-
пешни връзки хората може да намерят
истинската любов. Необходимо е да се
зададе какво време “имаме”, за да от-
крием правилния човек. След това тряб-
ва да се посочи дали искаме най-доб-
рия или просто по-добрия партньор.
Ако планираме да излезем с 35 души
през целия си живот, първите 12 от тях
“не стават” и сред тях няма да е “наши-
ят” човек. Следващата стъпка е да се
определи кой от тези 12 души е бил
най-добър от останалите 11.

Разбира се, няма как да знаем с
колко индивиди ще излезем през живо-
та си. Идеята на калкулатора обаче е да
насърчава хората да не се отказват.

На живо или онлайн
- винаги ще празнуваме
1 април! Това послание
се превърна в своеоб-
разен наслов на 49-ия
рожден ден на музея
“Дом на хумора и са-
тирата” в Габрово. От
екипа на институцията
подчертават: “Искаме
да кажем голямо благо-
даря на публиката, коя-
то ни подкрепи онлайн
и лично, докато бяхме
отворени.”

Измина малко пове-
че от година, откакто
“Дом на хумора и сати-
рата” затвори за първи
път заради пандемията.
А 1 април винаги е бил
ден на отворените вра-
ти в музея. “Подарява-
ли сме усмивки на сто-
тици български деца, а

Хората винаги ще
празнуват 1 април

Зоолози твърдят, че писани-
те предпочитат да имат по-чес-
то стопани жени, отколкото
мъже. Въпреки че котките са
сложни натури, дамите винаги
са намирали по-бързо общ език
с тях. Статистически доказано
е, че слабият пол избира най-
често котка за домашен люби-
мец. Жените са по-емоционал-
ни в отношенията с писаните -

не се колебаят да покажат сво-
ята любов, привързаност, чув-
ства и интуитивно отгатват на-
строението на другия.

Дамите са по-склонни да
показват хуманно отношение
към здравето на животните и да
ги хранят по-адекватно.

Музеят „Дом на хумора и сатирата” посреща
своя 49-и рожден ден с благодарност към публиката

Котките
предпочитат
жените
за стопани

На българската представи-
телка на “Евровизия 2021” се
падна номер 13 за изява на
песенния конкурс. Виктория
Георгиева ще изпълни
Growing Up is Getting Old във
втория полуфинал (20 май) на
международната музикална
надпревара в Ротердам.

Талантливата певица полу-
чи една от най-добрите стар-
тови позиции в шоуто и ще
има възможност да представи
композицията пред близо 200

Създадоха калкулатор
на любовните връзки

Падна ни се номер 13 на „Евровизия 2021”
милиона зрители от цял свят,
посочват организаторите.

Виктория Георгиева ще се
конкурира на полуфинала с
представителите на Сан Ма-
рино, Естония, Гърция, Чехия,
Австрия, Полша, Молдова,
Исландия, Сърбия, Грузия,
Албания, Португалия, Фин-
ландия, Латвия, Швейцария,
Дания.

Зрителите в страната ни
няма да могат да подкрепят
нашата песен. Но всички

българи, които живеят в Ис-
пания, Франция, Великобрита-
ния, Гърция, Швейцария, Да-
ния, Сърбия, Финландия, Ав-
стрия, Португалия, Чехия,
Полша, Албания, Естония,
Грузия, Исландия, Латвия и
Молдова, ще имат шанса да
гласуват за Виктория.

Финалът на конкурса ще се
състои на 22 май. В него уча-
стват по десет песни от двата
полуфинала. БНТ1 ще излъчва
“Евровизия 2021” на живо.

СНИМКА ЛОРА МУШЕВА

Виктория Георгиева ще се
конкурира с представители
на 16 страни

това, че те се забавлява-
ха в залите ни, бе най-
голямата ни награда.
Изненадата за тях е он-
лайн участието на лю-
бимия илюзионист и
приятел на музея: Дани
Белев - габровец, с пре-
красно чувство за ху-
мор. Габрово е градът,
в който се провежда
най-голямото магично
събитие в България -
“Златна котка”. Госту-
ването на Дани Белев е
подарък за децата и
любителите на илюзион-
ното изкуство”, подчер-
тават от музея.

“Дом на хумора и
сатирата” ще изненада
своите почитатели и с
интернет изложбата
“Quo vadis?” - латин-
ски сентенции с графи-

чен коментар от Борис
Димовски, която ще
бъде публикувана във
фейсбук страницата.
Въпреки че карикату-
рите са рисувани през
80-те, а самите сентен-
ции са на над 2000 го-
дини, изложбата е акту-

ална и днес.
Екипът на музея за-

почва да повдига заве-
сата и на един от нови-
те си проекти - онлайн
експозицията “Ах, това
Вариете”. “В нея ще
изтупаме праха от спо-
мените за Експеримен-

талния сатирично-вари-
ететен театър, за да
ослепят отново с
дързостта и блясъка си.
Ще извадим старите
ленти, ще проветрим
нафталинената миризма
от костюмите, ще си
спомним отзивите и
скандалните истории,
ще чуем гласовете на
тези, които някога на-
ричаха Вариетето свой
дом”, разкриват от еки-
па на музея.

И добавят: “Незави-
симо от обстоятелства-
та, ще продължаваме да
ви засипваме с хумор и
сатира онлайн. Но ис-
тината е, че нямаме
търпение скоро да ви
посрещнем отново в
нашия “Дом на хумора
и сатирата”.

Илюзионистът Дани Белев
припомня мотото на музея

Емоционалната връзка
между писаната и човека
е изключително силна
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Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Левски - Нефтохимик
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
20.00 и 2.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 3
БАСКЕТБОЛ
20.00 Баскония - Анадолу Ефес
ПО МАКС СПОРТ 2
21.30 Байерн М - Жалгирис
ХОКЕЙ НА ЛЕД
5.00 Вегас - Минесота
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ГОЛФ
23.00 Открито
първенство на Тексас

РЕЗУЛТАТИ

СВЕТОВНИ КВАЛИФИКАЦИИ,
ЗОНА ЕВРОПА

III КРЪГ
ГРУПА А:

Азербайджан -
Сърбия 1:2 0:1
Митрович (16) 1:1
Махмудов (53-д)
1:2 Митрович (81); Люксембург - Пор-
тугалия 1:3 1:0 Родригес (31) 1:1 Жота
(45) 1:2 Роналдо (51) 1:3 Палиня (80). 1.
Португалия 7 т. 2. Сърбия 7 3. Люк-
сембург 3 4. Ейре 0 5. Азербайджан 0.
IV кръг, 4.09: Ейре - Азербайджан;
Сърбия - Люксембург.

ГРУПА Е: Белгия - Беларус 8:0 1:0
Батшуай (14) 2:0 Ванакен (17) 3:0 Тро-
сард (38) 4:0 Доку (42) 5:0 Прат (49) 6:0
Бентеке (70) 7:0 Тросард (76) 8:0 Вана-
кен (89); Уелс - Чехия 1:0 Джеймс (82).
1. Белгия 7 т. 2. Чехия 4 3. Уелс 3 4.
Беларус 3 5. Естония 0. IV кръг, 2.09:
Чехия - Беларус; Естония - Белгия.

ГРУПА G: Гибралтар - Нидерлан-
дия 0:7 0:1 Бегуис (42) 0:2 Де Йонг (55)
0:3 Депай (61) 0:4 Вайналдум (62) 0:5
Мален (64) 0:6 Де Беек (85) 0:7 Депай
(89); Черна гора - Норвегия 0:1 Сьор-
лот (35); Турция - Латвия 3:3 1:0 Ка-
раман (2) 2:0 Чалханоолу (34) 2:1 Са-
валниекс (36) 3:1 Йълмаз (52-д) 3:2
Улдрикис (58) 3:3 Икауниекс (80). 1.
Турция 7 т. 2. Нидерландия 6 3. Черна
гора 6 4. Норвегия 6 5. Латвия 1 6.
Гибралтар 0. IV кръг, 4.09: Латвия -
Норвегия; Гибралтар - Турция; Нидер-
ландия - Черна гора.

ГРУПА Н: Кипър - Словения 1:0
Питас (42); Хърватия - Малта 3:0 1:0
Перишич (62) 2:0 Модрич (76-д) 3:0
Брекало (90); Словакия - Русия 2:1 1:0
Шкриниар (38) 1:1 Фернандес (72) 2:1
Мак (74). 1. Хърватия 6 т. 2. Русия 6
3. Словакия 5 4. Кипър 4 5. Словения 3
6. Малта 1. IV кръг: 4.09: Кипър -
Русия; Словения - Малта; Словакия -
Хърватия.

Националите излязоха с
нов вратар при гостуването
си на Северна Ирландия в
Белфаст снощи от третия кръг
на световните квалификации в
Група С. Титулярният страж
от първите два мача Пламен
Илиев се контузи по време на
официалната тренировка на
националите на стадион
“Уинзор Парк” и напусна за-
ниманието с видими болки.
Вратарят на Лудогорец не бе
особено убедителен при дома-
кинската загуба от Швейцария

СНИМКА БГНЕС

Капитанът на Португалия Кристиано Роналдо
вкарва гол във вратата на Люксембург при
победата с 3:1 в мача от III кръг в Група А

„Лъвовете” с нов
вратар в Белфаст

Главният мениджър на ЦСКА
Стойчо Стоилов обвини вече бившия
треньор на вицешампионите Бруно
Акрапович в лъжи. Благоевградча-
нинът представи друга версия за увол-
нението на босненеца. Според него
поставените цели са били доста кон-
кретни и съвсем различни от тези,
които обяви Акрапович. Стоилов уточ-
ни, че раздялата с бившия наставник
на Локо Пд не е станала по телефона.
Явно е имало доста разговори и обез-
щетение. Обикновено в България до-
говорът се къса, след като се изплатят
три заплати на уволнения.

“Беше му поставена цел Купа на
България и шампион. Ако стане вто-

(особено при третия гол), но
срещу Италия се отличи с две
отлични спасявания в края и
нямаше вина за головете.

Селекционерът Ясен Пет-
ров бе принуден да избира
между Иван Караджов от Арда
и доскорощния капитан на
младежкия национален тим
Даниел Наумов от ЦСКА
1948, който е абсолютен де-
бютант. Той разчита на възста-
новения Кирил Десподов, ав-
тор на единствения досега гол
за нашите в квалификациите.

Напрежение в ЦСКА
заради Акрапович

Старши треньорът на предста-
вителния отбор на  Левски Сла-
виша Стоянович е с положителен
резултат на тест за КОВИД-19
след прибирането си в България,
обявиха от клуба на официалния
си сайт. Той е поставен под ка-

Стойчо Стоилов обвини босненеца в лъжи

ри, понеже си знаем номерата в смеш-
ното ни първенство, и вземе купата,
договорът му автоматично се удължа-
ва. Без коментар за играта и резулта-
тите на отбора след зимната подго-
товка. Всичко е минало, благодаря му
за свършеното в ЦСКА и му желая
успех.

И да уточня друго, видях се лично
с него - очи в очи, и му съобщих, че
вече не е треньор на ЦСКА. А не,
както се спекулира, че съм му казал
по телефона. Много неточности ста-
наха вече”, написа във фейсбук Сто-
илов. Именно той е взел решението
да натири Акрапович и да назначи
Любо Пенев.

Преди това босненецът обяви, че
му била поставена цел отборът да
спечели второто място в efbet Лига.
“Не съжалявам, че станах треньор на
ЦСКА. Това е най-силният отбор в
България. Целта бе отборът да е на
второ място и да спечели Купата на
България. За съжаление, животът на
треньора е такъв. Багажът ти винаги
трябва да е готов. Стойчо Стоилов ми
се обади и за 10 секунди ми съобщи
решението на ръководството. Не ми
бе обявена конкретна причина, но го
приех. Не съм обиден на никого. Смя-
там, че се представихме добре. Мо-
жехме да сме по-добри в атака”, заяви
Бруно Акрапович пред Нова ТВ.

рантина, както изискват  прооти-
воепидемичните мерки у нас.

Словенецът бе в Сърбия при
семейството си по време на трите
почивни дни, които даде на фут-
болистите след загубата от Локо
Сф с 0:1 в контролата в неделя.

Треньорът на Левски
е с КОВИД-19

Красен Кралев се оказва главният виновник за очер-
таващия се фалит на волейболния ЦСКА. Тимът е пред
изгонване от зала “Васил Симов”, а президентът на
клуба и дългогодишен треньор Александър Попов пое
борещия се за титлата Хебър. Под сурдинка се говори,
че държавата ще вземе залата в близост до “Арена
Армеец”. Тя е единствената, останала на “червените”,
а на нейно място ще бъде изграден жилищен комплекс.
За това алармираха организираните фенове от фракци-
ята “Сектор Г”.

“Има ли целенасочена политика на ММС спрямо во-
лейболен клуб ЦСКА и конкретно зала “Васил Симов”?
Умишлено ли вече толкова години залата не се отдава
на концесия и не се сключва договор за дългосрочното
й ползване от ваша страна и от най-титулования и ус-
пешен отбор във волейболната история на България?
Бюрократичен миш-маш или нещо съвсем друго? Има
ли резон според вас да се откриват “многофункционал-
ни” съоръжения в неизвестните спортни центрове Бяла,
Сусурлево и Мъглиж, а институцията, спечелила три
Купи на европейските шампиони и дала на родния
волейбол Любо Ганев, Борислав Кьосев, Николай Ива-
нов и Александър Попов, да бъде принуждавана да на-
пусне родния си дом и практически да изчезне? Има ли
воля и желание от ваша страна да се намери решение на
този проблем или отново положението е “за едни май-
ка, за други мащеха?”, запитаха феновете.

Саманта Кър се промъква между защитничките
на Волфсбург, за да се разпише при победата
на Челси с 3:0 в реванша от 1/4-финалите
в Шампионската лига за жени, игран в Будапеща

Кралев бил виновен
за очертаващ се фалит
на „червените”


